
ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΗ ΤΟΠΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ | ΕΤΟΣ 59 | www.kifisianews.gr

Λ. Κηφισίας 265, 145 61 Κηφισιά, Τ: 210 80.11.590, kifisianews265@gmail.com

13 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2023

# 1368

Ένα μεγάλο «συγγνώμη» στους 
φίλους της «Κηφισιάς». 
Αλλάξαμε πάροχο και 
αναμένουμε στο ακουστικό μας...

45 ημέρες χωρίς 
τηλέφωνο! 

Πόσο, άραγε, 
ακόμη;

ΔΗΜΟΤΙΚΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΣΤΗΝ ΚΗΦΙΣΙΑ

Η αποκωδικοποίηση
του αποτελέσματος

ΣΕΛ. 6

ΣΕΛ. 11

Ας γίνει η καρδιά μας 
η φάτνη 

που θα αναγεννηθεί 
η αγάπη, 

το φως και η γαλήνη
Καλά Χριστούγενα 

και Καλή Χρονιά!

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΕΙ ΑΠΟ ΤΗΝ 1η ΤΟΥ ΝΕΟΥ ΕΤΟΥΣ

Ορκίστηκε 
ο νέος δήμαρχος

ΣΕΛ. 10
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Α Ν Ε Ξ Α Ρ Τ Η Τ Η  Τ Ο Π Ι Κ Η  Ε Φ Η Μ Ε Ρ Ι Δ Α

Νέα μέλη ζητά 
η Χορωδία 
Κηφισιάς 1937

Η Χορωδία Κηφισιάς 1937 με ιστορία 86 χρόνων ζητά 
άτομα που αγαπούν το χορωδιακό τραγούδι, κυρίως σε 
αντρικές φωνές (τενόρους, βαρύτονους, μπάσους) με σκο-
πό την αναδημιουργία του ανδρικού τμήματός της.

Υπεύθυνος επικοινωνίας: 
Χαρίλαος Χιώτης, τηλ.:  6940 834 881

● Σαββάτο 16 Δεκεμβρίου, 
6.00 μ.μ.:  Χριστουγεννιάτικη συ-
ναυλία από τον σύλλογο «Απόλ-
λων Μουσηγέτης» με τη συμμε-
τοχή τριών χορωδιών: Χορωδία 
Ιερού Ναού Αγίου Βασιλείου 
Πειραιώς, Μικτή Χορωδία του 
Δήμου Αγίας Παρασκευής, Χο-
ρωδία της Εμπορικής Τράπεζας, 
στην αίθουσα του Πολιτιστικού 
Κέντρου Κηφισιάς.
● Κυριακή 17 Δεκεμβρίου, 

7.00 μ.μ.:  Χριστουγεννιάτικη συ-
ναυλία της Φιλαρμονικής «Αν-
δρέας Κατεβαίνης» του Δήμου 
Κηφισιάς υπό τη διεύθυνση του 
μαέστρου Γεώργιου Χίου. Μια 
μουσική βραδιά αφιερωμένη 
στον αρχιμουσικό Φίλιππο Χίου 
μέσα από το άκουσμα των γνω-
στότερων ενορχηστρώσεών του, 
στην αίθουσα του Πολιτιστικού 
Κέντρου Κηφισιάς.
● Δευτέρα 18 Δεκεμβρίου, 7.00 

μ.μ.:  Χριστουγεννιάτικο Γκαλά 
από την υψίφωνο Κρίστυ Καθα-
ρίου, με μαέστρο τον Γιώργο Κων-
σταντινίδη, στην αίθουσα του 
Πολιτιστικού Κέντρου Κηφισιάς.

● Δευτέρα 18 Δεκεμβρίου, 
7.00 μ.μ.: Η Χορωδία «Κηφισιά 
1937» παρουσιάζει Χριστουγεν-
νιάτικους Ύμνους, τραγούδια και 
κάλαντα από όλη την Ευρώπη, με 
μαέστρο τον Χαράλαμπο Μιχαη-
λίδη και  στο πιάνο τον Σάββα 
Σοράνογλου, στον Ιερό Ναό Με-
ταμορφώσεως του Σωτήρος, 
στην πλατεία Κεφαλαρίου.
● Πέμπτη 21 Δεκεμβρίου, 7.30 

μ.μ.: Χριστουγεννιάτικοι Ύμνοι 
από την Μικτή και η Παιδική Χο-
ρωδία  του Ν.Π.Δ.Δ. «Δημήτριος 
Βικέλας» Δήμου Κηφισιάς, υπό 
τη μουσική διεύθυνση του Θανά-
ση Αρβανίτη. Τις χορωδίες συνο-
δεύει  η πολυμελής ορχήστρα 
Musica Nova, στον Ιερό Ναό Με-
ταμορφώσεως του Σωτήρος, στην 
πλατεία Κεφαλαρίου. 
● Παρασκευή 22 Δεκεμβρίου, 

1.00 - 6.00 μ.μ.: Η Φιλαρμονική 
ταξιδεύει με το τρένο των Χρι-
στουγέννων, Εμπορικό Κέντρο 
«Shoppingland», Κολοκοτρώνη 
& Λεβίδου, Κηφισιά.
● Παρασκευή 22 Δεκεμβρίου, 

6.0 μ.μ.: Παιδικό θέατρο «Το Καρ-
ναβάλι των Ζώων» του Camille 
Saint-Saëns σε σκηνοθεσία και 
καλλιτεχνική επιμέλεια Χρήστου 
Τριπόδη, στην αίθουσα του Πολι-
τιστικού Κέντρου Κηφισιάς
● Σαββάτο 23 Δεκεμβρίου, 

11.00 π.μ.:  Συναυλία Μικρών 
Τροβαδούρων Κηφισιάς υπό τη 
μουσική διεύθυνση του Γιώργου 
Σιτώτη, στο Εμπορικό Κέντρο 
«Shoppingland», Κολοκοτρώνη 
& Λεβίδου, Κηφισιά.
● Σαββάτο 23 Δεκεμβρίου, 

12.00 μ.:  Χριστουγεννιάτικος 
Περίπατος με Μασκότ και Μά-
γους, στο Εμπορικό Κέντρο 
«Shoppingland»,  Κολοκοτρώνη 
& Λεβίδου, Κηφισιά.
● Σαββάτο 23 Δεκεμβρίου, 

1.00 μ.μ.:  Χορός GRAN SPET-
TACOLO DELLA DIVINA, από την 
Αθηναϊκή Ομάδα Ιστορικών Χο-

ρών 19ου αιώνα, με δάσκαλο τον 
Neville Jason Fahy, στο Εμπορι-
κό Κέντρο «Shop-pingland», Κο-
λοκοτρώνη & Λεβίδου, Κηφισιά.
● Σαββάτο 23 Δεκεμβρίου, 1.30 

μ.μ.:  Χριστουγεννιάτικος Περί-
πατος με Μασκότ και Μάγους & 
μουσική από τον  DJ Gogo 
(Kifissia Radio), στο Εμπορικό 
Κέντρο «Καμάρες», Χαρ. Τρικού-
πη 127, Νέα Ερυθραία.
● Σαββάτο 23 Δεκεμβρίου, 

6.30 μ.μ.:  Χριστουγεννιάτικη Συ-
ναυλία με την υψίφωνο Μάρα 
Θρασυβουλίδου και τον μαέστρο 
Γιώργο Νιάρχο,  στην αίθουσα του 
Πολιτιστικού Κέντρου Κηφισιάς.
● Σαββάτο 23 Δεκεμβρίου, 

6.30 μ.μ.:  Ομιλία του Αρχιμανδρί-
τη π. Αθανασίου Ντέτσικα, Ιερέα 
του Ιερού Ναού Ευαγγελιστρίας 
Νέας Ερυθραίας με θέμα «Επί γης 

ειρήνη! Τι μπορεί να σημαίνει για 
μας σήμερα, σε ένα κόσμο που 
σπαράζεται από πολέμους;», στη 
Βίλα Κώστα (Λουκή Ακρίτα 4, Νέα 
Ερυθραία) από το Εργαστήρι Αγι-
ογραφίας του Βικέλα, με δασκάλα 
τη Μαρία Καρδαρά.
● Κυριακή 24 Δεκεμβρίου, 

1.00 μ.μ.:  Το εξαμελές σχήμα Da 
Band upbeat μουσικών με soul-
funk χορευτικό πρόγραμμα, στο 
Εμπορικό Κέν τρο «Shop-

pingland», Κολοκοτρώνη & Λε-
βίδου, Κηφισιά.
● Παρασκευή 29 Δεκεμβρίου, 

8.00 μ.μ.:  Gallop - ρεσιτάλ πιάνου 
με τον Σπύρο Μοσχόπουλο, στην 
αίθουσα του Πολιτιστικού Κέ-

ντρου Κηφισιάς. 
● Σαββάτο 30 Δεκεμβρίου, 

12.00 πμ.: Παρουσίαση του τμή-
ματος κιθάρας του ΒΙΚΕΛΑ σε 
διδασκαλία του Δημήτρη Παππά, 
στο Εμπορικό Κέντρο «Shop-
pingland», Κολοκοτρώνη & Λεβί-
δου, Κηφισιά.

 ● Σαββάτο 30 Δεκεμβρίου, 
1.30 μ.μ.: Η Φιλαρμονική «Ανδρέ-
ας Κατεβαίνης» του Δήμου Κηφι-
σιάς ερμηνεύει δημοφιλείς χρι-

στουγεννιάτικες μελωδίες και 
κάλαντα υπό τη διεύθυνση του 
μαέστρου Γιώργου Χίου, στο 
Εμπορικό Κέν τρο «Shop-
pingland», Κολοκοτρώνη & Λεβί-
δου, Κηφισιά.

Ε Ι Σ Τ Ε  Κ Α Λ Ε Σ Μ Ε Ν Ο Ι  - Ε Κ Δ Η Λ Ω Σ Ε Ι Σ  Επιμέλεια: ΕΡΙΚΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ

Κ αθιερωμένες και άλλες εκδηλώσεις λαμπρύνουν τις 
ημέρες προσμονής των Χριστουγέννων και τις εορτα-

στικές ημέρες. Ο Δήμος Κηφισιάς για ακόμα μία χρονιά έχει 
προτάσεις για μικρούς και μεγάλους, ενώ το εμπορικό κέντρο 
της πόλης βάζει τα γιορτινά του και σας περιμένει για τα χρι-
στουγεννιάτικα ψώνια σας.

Οι Σύλλογοι 
της πόλης προτείνουν
● Ένωση Μικρασιατών Νέας Ερυθραίας: 6 Ια-
νουαρίου, Ημερήσια εκδρομή στη Νέα Πέραμο 
για την τελετή των Θεοφανείων. 27-28 Ιανουαρί-
ου, Διήμερη εκδρομή στη λίμνη Πλαστήρα  - Με-
τέωρα - Καλαμπάκα- Τρίκαλα - Ελάτη. 25 Φλε-
βάρη, Μονοήμερη εκδρομή στο Άστρος 
Κυνουρίας - Παναγία Μαλεβή - Άγιο Πέτρο.  
3 Μαρτίου, Επίσκεψη στο Μουσείο Ακρόπολης 
(με δωρεάν είσοδο) βόλτα και φαγητό σε Θησείο 
και Πλάκα. 22 Μαρτίου, Ημερήσια εκδρομή στην 
Πέρα Χώρα για την παρακολούθηση των πρώ-
των χαιρετισμών και φαγητό στο Λουτράκι. Πλη-
ροφορίες: Ειρήνη Δημάκη 2108072979 και 
6943247200, Τούλα Λούμπια 6936931307 και 
2108073374 και Μιχάλης Κούτας 6976671817.

● Σύλλογος Χίων Κηφισιάς και Βορείου Ατ-
τικής: Τρίτη 26 Δεκεμβρίου, φαγητό σε ταβέρνα 
με μουσική στην Πάρνηθα. Σάββατο 30 Δεκεμ-
βρίου, Μέγαρο Μουσικής, το Πρωτοχρονιάτι-
κο Γκαλά με την Κρατική Ορχήστρα Αθηνών. 
Τετάρτη 03 Ιανουαρίου, θέατρο Γκλόρια, «O 
τυχαί-ος θάνατος ενός αναρχικού». Παρασκευή 
5 -  Δευτέρα 8 Ιανουαρίου, 4ημερη εκδρομή στην 
Καστοριά, Πρέσπες, Νυμφαίο, για τα Ραγκου-
τσάρια. Τρίτη 23 Ιανουαρίου, 13ημερη εκδρομή 
Βραζιλία-Αργεντινή-Ιγκουασού. 22 Φεβρουα-
ρίου 2024, 18ήμερη εκδρομή σε Αυστραλία – 
Ζηλανδία. Πληροφορίες, 2108017821, καθημε-
ρινά  Δευτέρα με Παρασκευή 9.00 με 13.00 και 
Αγγελική Καρμίρη 210 8079486 Κίτσα Παντε-
λούκα 210 8022058 και Λεώνη Σαρέλη 210 
8024534.
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Μ ε τον φωτισμό των 
χριστουγεννιάτικων 
δέντρων ξεκίνησαν 

οι εορταστικές εκδηλώσεις του 
Δήμου Κηφισιάς. 

Την Παρασκευή 8 Δεκεμβρίου 
στο παλαιότερο εμπορικό κέ-
ντρο της πόλης  ο Δήμαρχος 
Κηφισιάς, Γιώργος Θωμάκος, 
μαζί με τον αρχηγό της ποδο-
σφαιρικής ομάδας Κηφισιάς, 
Πάνο Πρίτσα, φωταγώγησαν το 
χριστουγεννιάτικο δέντρο της 
Κηφισιάς.

Αμέσως μετά το συγκρότημα 
«The Swingin’ Cats»,  σε swing 
ρυθμό «άναψαν» το κέφι με χο-
ρευτικά κομμάτια.

Τη γιορτινή εκδήλωση άνοι-
ξαν οι μικροί χορωδοί της Παι-
δικής Χορωδίας του ΒΙΚΕΛΑ, 
υπό τη διεύθυνση του μαέστρου 
Θανάση Αρβανίτη.

Το δέντρο της Νέας Ερυθραί-
ας φωτίστηκε το Σάββατο 9 Δε-
κεμβρίου στο Εμπορικό Κέντρο 
της Ν. Ερυθραίας «Καμάρες». 

Το σύνθημα έδωσε  ο Δήμαρ-
χος Κηφισιάς, Γιώργος Θωμά-
κος, μαζί με τον μαθητή της Α΄ 
Δημοτικού, Κωνσταντίνο Κινή, 
σε μια συμβολική πράξη που 
σηματοδοτεί την επανεκκίνηση 
της λειτουργίας του ιστορικού Α’ 
Δημοτικού Σχολείου Νέας Ερυ-
θραίας.

Αμέσως μετά η Στέλλα Κονι-
τοπούλου, η οποία συμμετείχε 
αφιλοκερδώς, ερμήνευσε πα-
ραδοσιακά κάλαντα από όλη την 
Ελλάδα και άλλα γνωστά και 
αγαπημένα κομμάτια.

Συμμετείχαν επίσης, οι χορω-
δίες του 1ου Νηπιαγωγείου 
Νέας Ερυθραίας, του 1ου Δη-
μοτικού Νέας Ερυθραίας, οι 

«Άδοντες & Ψάλλοντες» της Ιε-
ράς Μητροπόλεως Κηφισιάς, 
Αμαρουσίου, Ωρωπού και Μα-
ραθώνος υπό τη διδασκαλία-
διεύθυνση του Πρωτοπρ. Σω-
τήριου Αλεβιζάκη και τα 
χορευτικά τμήματα Παραδοσι-
ακών Χορών του ΒΙΚΕΛΑ  σε 
διδασκαλία Δέσποινας Σκέρλου 
και Κατερίνας Τσιάμα.

Εορταστικά άναψαν τα δέντρα 
σε Κηφισιά και Νέα Ερυθραία
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Κοινωνική «τρικυμία» 
Σ  ε έξαρση βρίσκεται το φαινόμενο βίας 

ανάμεσα σε ανήλικους σε βαθμό που 
πολλές φορές ξεπερνά την απλή συμπλο-
κή και φτάνει στην οργανωμένη. 

Το φαινόμενο είναι δυστυχώς γενικό 
σημείο των καιρών αλλά λόγω του 
«brand name» της  Κηφισιάς, σχεδόν 
κάθε Σαββατοκύριακο έχουμε την τιμη-
τική μας στα ΜΜΕ.

Διαβάζουμε κατά καιρούς αλλά ακούμε 
και από επίσημα χείλη, όπως για παρά-
δειγμα στο Δημοτικό Συμβούλιο της πό-
λης μας, καταγγελίες για επίθεση και 
ληστεία με την απειλή μαχαιριών, μεταξύ 
ανηλίκων  και κάθε φορά «πέφτουμε από 
τα σύννεφα».   

Η εγκληματικότητα σε όλες της τις μορ-
φές, έτσι, στις 2 Δεκεμβρίου πυροβολι-
σμοί  στην Τατοΐου, στα σύνορα Κηφισιάς 
Νέας Ερυθραίας, γύρω στις 8.00 μμ,  ανα-
στάτωσαν την περιοχή. Αιτία συμμορίες, 

μία από την περιοχή μας και μία από όμο-
ρο Δήμο συναντήθηκαν και «έλυσαν» τις 
διαφορές τους με τα όπλα. Μετά από κα-
ταδίωξη από την Αστυνομία πιάστηκαν 
δύο, 17 και 22 ετών, ενώ οι υπόλοιποι 
ξέφυγαν. 

 Κάποιος άλλος, τον Οκτώβριο,  προ-
σπάθησε να πουλήσει κλεμμένο κινητό 
από ένα παιδί της περιοχής μας και «έπε-
σε» σε ενέδρα που του έστησε η Ασφά-
λεια Κηφισιάς.

 Γονείς για να μπορέσουν να προστατέ-
ψουν τα παιδιά τους έχουν συστήσει μία 
οργάνωση περιφρούρησης το Kifissia 
Watch, στα πρότυπα και άλλων περιοχών 
που αντιμετωπίζουν τα ίδια προβλήματα 
και εκτελούν περιπολίες τα Σαββατιοκύ-
ριακα, διακριτικά, σε σημεία που συχνά-
ζει η νεολαία. Οι εθελοντές γονείς είναι 
σε συνεργασία με την Αστυνομία αλλά και 
με τον Δήμο. Μάλιστα στο τελευταίο Δη-

μοτικό Συμβούλιο στις 6 Δεκεμβρίου 
πάρθηκε απόφαση να συσταθεί δημοτική 
επιτροπή περιφρούρησης.  

 Ο Δήμος έχει διαθέσει, όπως και άλλοι 
Δήμοι, κονδύλια για ιδιωτική φύλαξη, 
κυρίως των δημοτικών της καταστημά-
των και χώρων αλλά αυτό δεν μπορεί να 
αποτρέψει ούτε τις βιαιοπραγίες ανάμεσα 
στους ανήλικους ούτε την αύξηση κλο-

πών και διαρρήξεων. 
Η μείωση του δυναμικού των αστυνο-

μικών τμημάτων είναι γεγονός παρά τις 
συνεχείς προσλήψεις αστυνομικών για 
την μαζική καταστολή σε διαδηλώσεις, 
ταραχές, γήπεδα.

Η εποχή της ηρεμίας έχει περάσει και 
έχει έρθει η εποχή της κοινωνικής τρικυ-
μίας, με ότι αυτό συνεπάγεται.

Επίσημη παρουσίαση του Οδηγού Καθοδηγού-
μενης Επίσκεψης του Δημοτικού Κοιμητηρίου 
Κηφισιάς- μέλους του Συνδέσμου Σημαντικών 
Κοιμητηρίων της Ευρώπης και της Ευρωπα-
ϊκής Διαδρομής Κοιμητηρίων του Συμβουλίου 
της Ευρώπης θα γίνει την Τρίτη 19 Δεκεμβρίου, 
στις 6.00 μμ. στην Αίθουσα «Σταύρος Βόλκος» 
του Δημαρχείου Κηφισιάς (Διονύσου 24 και 
Μυρσίνης) από το Κοινοτικό Συμβούλιο Κηφι-
σιάς. Μετά την παρουσίαση θα γίνει Στρογγυλό 
τραπέζι με θέμα: «Ο οδηγός επίσκεψης του 
Κοιμητηρίου Κηφισιάς: εργαλείο για τη διατή-
ρηση και προώθηση της ιστορικής και πολιτι-
στικής κληρονομιάς της πόλης».

Συμμετέχουν: Δρ Ανδρομάχη Κατσελάκη, 
Προϊσταμένη του Τμήματος Εκπαιδευτικών 
Προγραμμάτων και Επικοινωνίας, ΔΑΜΕΕΠ-
ΓΔΑΠΚ, Υπουργείο Πολιτισμού, Ράνια Ντάλ-
λη, Δικηγόρος, Κοινοτική Σύμβουλος Κηφι-
σιάς, μέλος του ΔΣ του Συνδέσμου Σημαντικών 
Κοιμητηρίων της Ευρώπης,  Δήμητρα Τάκη, 
καθηγήτρια Βιολογίας και υπεύθυνη θεατρι-
κής ομάδας στο 1ο Γυμνάσιο Αργυρούπολης, 
Αιμιλία Γιαννοπούλου, εικαστικός-μαρμαρο-
γλύπτρια.  

Συντονίζει η Ρένα Πολίτη, Δ/ντρια Γυμνα-
σίου Δροσιάς, τ. Πρόεδρος του Συμβουλίου 
της Τοπικής Ενότητας Κηφισιάς.

Ο Καπετάν Μιχάλης 
ζωντανεύει στη Μεγάλη Οθόνη

Ο Καπετάν Μιχάλης του Νίκου Καζαντζάκη ζωντανεύει στη Μεγάλη Οθό-
νη, σε σενάριο και σκηνοθεσία Κώστα Χαραλάμπους. Ανάμεσα στους ηθο-
ποιούς η Κυριακή Γάσπαρη, που έχουμε καταχειροκροτήσει σε διάφορους 
ρόλους, στα φεστιβάλ της πόλης μας. Η Κυριακή αυτή τη φορά, φοράει πα-
ραδοσιακή κρητική ενδυμασία και μας μεταφέρει στην Κρήτη του 1889.  

Κεντρικός ήρωας ο ασυμβίβαστος Κρητικός Καπετάν Μιχάλης, ο οποίος 
θα κυριευτεί από τους δικούς του δαίμονες. Έρωτας, πόλεμος και θάνατος 
περιπλέκονται σε μια κρίσιμη στιγμή της επανάστασης, σε μια ιστορία που 
έχει δώσει ένα από τα καλύτερα έργα του κορυφαίου συγγραφέα και αποτε-
λεί τον καμβά για μια εξαιρετική ταινία.

Τους ρόλους ενσαρκώνουν επίσης οι ηθοποιοί: Αιμίλιος Χειλάκης, Αλέκος 
Συσσοβίτης, Λουκία Μιχαλοπούλου, Τζένη Καζάκου, Παναγιώτης Μπου-
γιούρης, Σπύρος Μπιμπίλας, Γιάννης Συλιγνάκης, Μάνος Ιωάννου, Γερά-
σιμος Σοφιανός, Στράτος Χρήστου,  Γιώργος Γαρνάβος, Δημήτρης Χαβρές, 
Νίκος Αναστασόπουλος και Γιώργος Γεροντιδάκης. Η πολυαναμενόμενη 
πρεμιέρα την Πέμπτη 21 Δεκεμβρίου.

Οδηγός Καθοδηγούμενης Επίσκεψης 
του Δημοτικού Κοιμητηρίου Κηφισιάς
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Τα... εξ αμάξης

... σέρνουν ο ΓΙΑΝΝΗΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ και η ΕΡΙΚΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ

Θα έρθει ο Άγιος Βασίλης;
Ο Άγιος Βασίλης δεν ξέρουμε αν έχει ακόμα διάθεση να έρθει παραμονή Πρωτοχρονιάς 

να αφήσει τα δώρα του στην πόλη μας, ο Βασίλης όμως Ξυπολυτάς, ο νέος δήμαρχος 
Κηφισιάς, αναλαμβάνει από την Πρωτοχρονιά τα καθήκοντά του, με στόχο να κάνει δώρο 
στην πόλη τη διάθεσή του για δουλειά και αποτελέσματα. 

Με πολλές φρέσκιες ιδέες, έχοντας απέχει από τα δημοτικά της πόλης για περίπου 8 
χρόνια, μπορεί να δει τις καταστάσεις από λίγο πιο μακριά και ίσως να δώσει τις κατάλλη-
λες λύσεις. Θα περιμένουμε να ανοίξουμε τα δώρα του τις πρώτες 100 ημέρες,  ημέρες 
συνήθως κρίσιμες σε κάθε νέα θητεία.

Άσπρα, κόκκινα, κίτρινα, μπλε
τιμολόγια να πληρώσω 
τι θα κάνουμε καλέ;
Δεν με βλέ... δεν με βλέπετε 
που κλαίω
το σκοτάδι με ζυγώνει 
δε με βλέπετε καλέ;

Πάνω από το 50% των 
ψηφοδελτίων του συνδυασμού 
του Βασίλη Ξυπολυτά βρέθη-
καν χωρίς σταυρό, γεγονός 
που αποδεικνύει αφενός την 
μεγάλη αποδοχή στο πρόσωπο 
του νεοεκλεγέντα Δημάρχου, 
αφετέρου τη θέληση για 
αλλαγή πορείας στον Δήμο 
μας.
Στο χέρι του νικητή είναι να 
τους ανταποδώσει αυτήν την 
εμπιστοσύνη που εισέπραξε.

Ελπίζουμε βέβαια να μην 
ακούσουμε από τον Βασίλη 
Ξυπολυτά πήρα 64% και κάνω 
ό,τι θέλω
. Όχι επειδή έχει δώσει δικαίω-
μα ότι θα έλεγε κάτι τέτοιο, 
αλλά επειδή έχουμε βαρεθεί να 
ακούμε τον πρωθυπουργό να 
επικαλείται το 41% που πήρε η 
Νέα Δημοκρατία. 
Σε κάθε του δήλωση, παίζουν 
τα στοιχήματα τι ώρα και με 
ποια αφορμή θα το πει. 

 Κάποιοι παραπονούνται ήδη 
ότι ο νέος δήμαρχος είναι ίδιος 
με τον παλιό και ότι δεν έχει 
προχωρήσει καθόλου στην 
υλοποίηση του προεκλογικού 
του προγράμματος.  Δίκιο 
έχουν, αφού δεν άλλαξε τίποτα, 
ωστόσο εξακολουθούμε να 
έχουμε τον παλιό δήμαρχο 
μέχρι την ανάληψη των καθη-
κόντων του από τον νέο, με την 
έλευση της νέας χρονιάς. 
Υπομονή λοιπόν όσοι ετοιμάζε-
στε για κριτική.

  Λόγια μεγάλων ανδρών: «Μη λογικό 
ελεύθερος επαγγελματίας να δηλώνει 

φτωχότερος από τον υπάλληλό του», μας είπε 
ο κ. Χατζηδάκης, υποστηρίζοντας το νέο φορο-
λογικό νομοσχέδιο.  Θα λέγαμε ότι συμφωνού-
με ότι δεν είναι λογικό επαγγελματίας να παίρ-
νει ακόμα λιγότερα και από υπαλλήλους που 
αμείβονται με τον βασικό μισθό.  Οι Κυβερνή-
σεις όμως έχουν καταφέρει, με μεθοδεύσεις 
χρόνων, να το επιτύχουν. Και μια και οι ελεύ-
θεροι επαγγελματίες δεν εγκαταλείπουν και 

υπάρχουν ακόμα, είπε να τους δώσει και τη 
χαριστική βολή. 

  Πρώτος στις προτιμήσεις των Κηφισιω-
τών ψηφοφόρων είναι ο υπουργός 

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών,  Κωστής 
Χατζηδάκης, επιβεβαιώνοντας ότι στην Κηφισιά 
είμαστε όλοι πλούσιοι και χαιρόμαστε με το νέο 
φορολογικό νομοσχέδιο, το οποίο ωθεί όλο και 
περισσότερους μικρούς να κλείσουν, δυναμώ-
νοντας τις μεγάλες επιχειρήσεις. 

Αφού διαπιστώθηκε η 
απαρτία, την Τετάρτη 6 

Δεκεμβρίου, ημέρα που 
συζητήθηκε ο προϋπολογισμός 
του Δήμου για το 2024,  έφυγαν 
από την αίθουσα πολλοί 
δημοτικοί σύμβουλοι, της 
μειοψηφίας κυρίως. Μάλιστα 
έπεσαν και κάποια σχόλια πώς 
και για έναν προϋπολογισμό 
που θα εφαρμοστεί από την 
καινούργια διοίκηση μένουν οι 
«παλιοί» μη εκλεγμένοι,  στο 
νέο Δημοτικό Συμβούλιο, 
σύμβουλοι και φεύγουν οι 
αυριανοί διοικούντες. 
Βέβαια ο Προϋπολογισμός 
είναι κυρίως ένα υπηρεσιακό 
εργαλείο, το οποίο έχει δου-
λευτεί από τις οικονομικές 
υπηρεσίες του Δήμου και είναι 
τυπική η έγκρισή του από το 
Δημοτικό Συμβούλιο.

  «Έκοψε» τις υπερωρίες 
των εργαζομένων 

οριζόντια ο απερχόμενος Δήμαρχος 
Γιώργος Θωμάκος, αμέσως μετά τις 
εκλογές και αφού τις είχε χάσει. Η 
δικαιολογία που έδωσε ήταν ότι 
έγιναν πολλά έργα την τελευταία 
χρονιά και δεν φτάνουν τα χρήματα 
και για τους εργολάβους και για 
υπερωρίες.   Ίσως αν το εκλογικό 
αποτέλεσμα ήταν διαφορετικό, να 
μην «έριχνε» τους υπαλλήλους και 
να βρισκόταν κάποια άλλη λύση. 

   Άριστες σχέσεις με τους 
υπαλλήλους δεν είχε από 

την αρχή της θητείας της η απελ-
θούσα Δημοτική Αρχή, ενώ 
υπήρξαν και καταγγελίες από το 
σωματείο για φραστικές επιθέσεις 
από μέλη της Διοίκησης  εναντίον 
τους.  Επίσης εδώ και τρία χρόνια 
έχει κοπεί το επίδομα που παίρνουν 
οι εργαζόμενοι για να προμηθευ-
τούν είδη ατομικής προστασίας 
(ρούχα, φόρμες, παπούτσια κ.ά.). 
Μόνιμο σημείο τριβής που οδηγεί 
τους εργαζομένους σε στάσεις 
εργασίας,  προκειμένου να πάρουν 
αυτό που  δικαιούνται.

Οι τράπεζες δεν κλείνουν μόνο σπίτια. Κλείνουν και 
οι ίδιες τα υποκαταστήματά τους, στέλνοντας ανθρώ-
πους που δεν μπορούν να κάνουν παρά μόνο προ-
σωπικά μια συναλλαγή, εκδρομή σε άλλους Δήμους. 
Οι τράπεζες της Κηφισιάς επιβαρύνονται από το 
κλείσιμο υποκαταστημάτων στις γύρω περιοχές, 
ενώ και τα υποκαταστήματα στην πόλη μειώνονται. 
Το υποκατάστημα της Alpha στη Λεβίδου δεν υπάρ-
χει πια. Ένα τραπεζικό κατάστημα με ηλικία πολλών 
δεκαετιών.

Βάλτε μετρητά κάτω από το στρώμα σας διότι δεν θα 
μπορείτε να αγοράσετε τίποτα που δεν θα ελέγχεται.  

Έλεγχος σε λίγο θα υπάρχει σε ο,τιδήποτε ψωνίζετε. 
Σκέφτεστε τη στιγμή που η κάρτα σας δεν θα γίνεται αποδεκτή 
εάν πάτε να αγοράσετε σοκολάτα, ενώ έχει καταγραφεί στον 
κωδικό σας ότι είστε διαβητικός;   
Και η δικαιολογία φυσικά υπάρχει. Γιατί να επιβαρύνεται το 
σύστημα υγείας και όλοι οι φορολογούμενοι, επειδή εσείς 
θέλετε να τρώτε σοκολάτα; Στο μαύρο διαδίκτυο σε λίγο θα 
πωλούνται γλυκά και παϊδάκια.
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Τ ριανταπέντε θα είναι οι σύμβουλοι που 
θα απαρτίζουν το νέο Δημοτικό Συμ-

βούλιο, αντί 41 που είχαμε μέχρι τώρα. 
Λόγω του μεγάλου ποσοστού του συνδυα-
σμού «ΝΑΙ για τον Δήμο μας» 64,33%, οι 23 
σύμβουλοι προέρχονται από τον νικητή 
συνδυασμό,  6 σύμβουλοι από τον συνδυ-
ασμό του νυν δημάρχου «Δύναμη Ελπίδας», 
2 από τη Λαϊκή Συσπείρωση και 2 από την 

«Κοινωνία Παρούσα».Μικροδιαφορές 
υπήρξαν στην αρχική καταμέτρηση των 
σταυρών και των αποτελεσμάτων που 
αναρτήθηκαν από το Πρωτοδικείο Αθηνών. 
Το ψηφοδέλτιο ήταν ενιαίο αλλά είναι ορι-
σμένο πόσοι σύμβουλοι εκπροσωπούν 
κάθε ενότητα της πόλης μας.

Τα αποτελέσματα λοιπόν διαμορφώθηκαν 
ως εξής για τους εκλεγμένους συμβούλους:

Συνδυασμός 
«ΝΑΙ για τον Δήμο μας» 64,33% 
Κηφισιά 
1) Ελένη Βάρσου, 1997
2) Γιώργος Τσούλος, 1571
3) Χάρης Βαφειάς, 1459
4) Κώστας Τσιλιγκίρης, 1443
5) Γιάννης Παντελεάκης, 1371
6) Ελένη Χρονοπούλου, 1018
7) Ελένη Φλέγγα, 978
8) Χρήστος Καλός, 966

9) Απόστολος Κασιούρας, 917
10) Μαρία Κεφαλά – Σαλματάνη, 839
11)  Λίλα Παπαδημητρίου, 834
12) Αμαλία Βραχνού, 786
13) Τίτος Ψαρουδάκης, 723
14) Γιάννης Διονυσιώτης, 700
15) Άννα Κορογιαννάκη, 664

Νέα Ερυθραία
1) Ανδρέας Ανδρεαδάκης, 1398
2) Στάθης Κύρλος, 1335
3) Γιώργος  Κασναφέρης, 996
4) Αντώνης  Μπιτζάνης, 816
5) Χρήστος Λούμπιας, 731

Στην Εκάλη εκλέγονται και οι τρεις σύμ-
βουλοι της Ενότητας από το ψηφοδέλτιο του 
δημάρχου, Βασίλη Ξυπολυτά και είναι:

1) Πέτρος Σφηκάκης, 1224
2) Αγγελική Βαλασοπούλου, 749
3) Λίλα Δραγώνα, 631

Συνδυασμός «Δύναμη Ελπίδας» 
Κηφισιά
1) Γιώργος Θωμάκος, ως επικεφαλής
2) Βαγγέλης Αυλήτης, 1494
3) Γιώργος Σκορδίλης, 903
4) Μανώλης Κουρμαδιάς, 670
5) Νίνα Βλάχου, 549
6) Σταύρος Ζαπάντης, 513

Ν. Ερυθραία
1) Μιχάλης Καυγαλάκης, 459
2) Νικήτας Κόκκαλης, 455

Από τον συνδυασμό Λαϊκή Συσπείρωση 
εκλέγονται ο επικεφαλής Γιάννης Δημη-
τρόπουλος στην Κηφισιά και ο Αντώνης 
Καρναβάς με 148 ψήφους,  στη Νέα Ερυ-
θραία. Τέλος από την «Κοινωνία Παρούσα» 
εκλέγεται στην Κηφισιά η επικεφαλής του 
συνδυασμού Αγγελική Παπάζογλου και στη 
Νέα Ερυθραία  η Ανατολή Ζαρωτιάδου με  
233 ψήφους.

35 Σύμβουλοι και οι σταυροί τους

Μεγάλος νικητής των Αυτοδιοικητικών Εκλογών στην πόλη 
μας ο Βασίλης Ξυπολυτάς, ο οποίος όχι μόνο πήρε άνετη νίκη 
από την πρώτη Κυριακή, αλλά το ποσοστό του έφτασε στο 
64,33%, ποσοστό που δεν έχει εξασφαλίσει άλλος δήμαρχος 
στην Κηφισιά. 

Και στην Κηφισιά η αποχή ήταν μεγάλη, όπως και σε όλη την 
Ελλάδα, ξεπερνώντας το 50%.  Στις δημοτικές εκλογές του 2019 
είχαν ψηφίσει 36.000 ψηφοφόροι, με λιγότερους εγγεγραμμέ-
νους από το 2019, στις 8 Οκτωβρίου του 2023 ψήφισαν μόλις 
28.393,  το  49,51% των εγγεγραμμένων.  Από αυτούς έλαβαν ο 
Βασίλης Ξυπολυτάς 17.724 ψήφους και ποσοστό 64,33%, ο 
Γιώργος Θωμάκος 6.722, ποσοστό 24,42%, ο Γιάννης Δημη-
τρόπουλος 1.559 ψήφους και ποσοστό 5,66% και τέλος η Αγγε-
λική Παπάζογλου 1.536 και ποσοστό 5,58%.

Ενισχυμένη εμφανίστηκε και η Λαϊκή Συσπείρωση, η οποία 
σχεδόν διπλασίασε το ποσοστό και τις ψήφους από τις εκλογές 
του 2019.  Έτσι το 2019 ο Αντώνης Μήλας είχε πάρει 944 ψήφους 
και 2,74%,  700 περίπου ψήφους παραπάνω πήρε ο Γιάννης 
Δημητρόπουλος, σε μια εκλογική αναμέτρηση που γενικά το 
ΚΚΕ εμφανίζεται δυναμωμένο. Ο Γιώργος Θωμάκος έχασε 
σχεδόν 1.300 ψήφους, αφού το 2019 στην πρώτη εκλογική 
αναμέτρηση είχε πάρει 8.003 ψήφους και 23,23%.  Περισσότε-
ρες ψήφους από την προηγούμενη εκλογική αναμέτρηση πήρε 
η Αγγελική Παπάζογλου. Συνολικά όμως ο πολιτικός χώρος 
γύρω από τον ΣΥΡΙΖΑ – ΠΣ, έχασε, όπως και στο πανελλήνιο, 
αφού στις προηγούμενες εκλογές η κυρία Παπάζογλου είχε 
πάρει 3,61% και 1.244 ψήφους, στον ίδιο όμως χώρο κινείται 
και ο Παναγιώτης Κανακάκης, που δεν κατέβηκε το 2023 και 
είχε 3,26% και 1.124 ψήφους.  

Ο νικητής των εκλογών,  Βασίλης Ξυπολυτάς, κατάφερε και 
πήρε μεγαλύτερο ποσοστό από αυτό της Νέας Δημοκρατίας, 

δηλαδή 64,33% με 17.704 ψήφους.  Στις εκλογές του Ιουνίου 
στην Κηφισιά η Νέα Δημοκρατία είχε πάρει 63,52% με 24.219 
ψήφους. Οι ψήφοι δηλαδή σε αριθμούς και όχι σε ποσοστό 
δείχνουν ότι ένα κομμάτι της Νέας Δημοκρατίας της Κηφισιάς 
πήγε στους ψηφοφόρους του Γιώργου Θωμάκου, με τρεις 
εκλεγμένους συμβούλους, Βαγγέλης Αυλήτης, Νίνα Βλάχου 
και Σταύρος Ζαπάντης, να προέρχονται πολιτικά από το κυβερ-
νών κόμμα. Βέβαια και οι δύο συνδυασμοί κατέβηκαν ως 
ανεξάρτητοι, έχοντας στο δυναμικό τους και ανθρώπους από 
άλλους πολιτικούς χώρους.

Από ό,τι φαίνεται το 5,53%, δηλαδή 2.035 ψήφοι του ΠΑΣΟΚ 
των εκλογών του Ιουνίου στην Κηφισιά, πήγε στους δύο πρώ-
τους υποψηφίους, με τον Βασίλη Ξυπολυτά να παίρνει τη με-
ρίδα του λέοντος. Αυτό διαπιστώνεται από τους εκλεγμένους 
συμβούλους του Βασίλη Ξυπολυτά στη Ν. Ερυθραία, περιοχή 
που έχει και πιο δυνατό ΠΑΣΟΚ. Έτσι λοιπόν Δημήτρης Ανδρε-
αδάκης,  Στάθης Κύρλος και Αντώνης Μπιτσάνης, με «κατα-
γωγή» κεντροαριστερά πρώτευσαν σε σταυρούς, καθώς και ο   
Γιώργος Τσούλος, που ήρθε δεύτερος σε ψήφους στην Κηφι-
σιά. Οι σύμβουλοι του Γιώργου Θωμάκου που εκλέχτηκαν από 
την κεντροαριστερά στη Νέα Ερυθραία είναι ο Μιχάλης Καυ-
γαλάκης και ο Νικήτας Κόκκαλης  και από την Κηφισιά ο Γιώρ-
γος Σκορδίλης και Μανώλης Κουρμαδιάς. Οι υπόλοιποι εκλεγ-
μένοι δημοτικοί σύμβουλοι έχουν καταγωγή καθαρά από το 
κόμμα της Νέας Δημοκρατίας, χωρίς αυτό να αναιρεί την προ-
σωπικότητά τους ανεξάρτητα από κομματικά κριτήρια.

Το Δημοτικό Συμβούλιο που τελειώνει τη θητεία του με το 
τέλος της χρονιά είχε 41 μέλη ενώ το νέο είναι  σχεδόν... light 

με μόνο 35 συμβούλους. Αν υπολογίσουμε και την κατάργηση 
των Κοινοτικών Συμβουλίων, χάνουμε 6 δημοτικούς και 29 
κοινοτικούς συμβούλους. Στο Συμβούλιο συμμετέχουν 12 γυ-
ναίκες, για πρώτη φορά ίσως τόσες πολλές σε ποσόστωση 1 
προς 3. Ανάμεσα στους εκλεγμένους και 10 που θα υπηρετή-
σουν για πρώτη φορά.

Ευχόμαστε καλή δύναμη στο νέο συμβούλιο και ελπίζουμε 
οι αποφάσεις του να είναι με γνώμονα το καλό της πόλης και 
των δημοτών.

Η αποκωδικοποίηση 
του αποτελέσματος

Αλλαγή συμβούλου 
στο πάρα πέντε 

Λίγο πριν την ορκωμοσία έγινε μια αλλαγή στη σύνθεση 
του πρώτου συνδυασμού του Βασίλη Ξυπολυτά. Ο εφο-
πλιστής Χάρης Βαφειάς, ο οποίος είχε εκλεγεί τρίτος με  
1.459 ψήφους,  σε συνεννόηση με τον επικεφαλής της 
παράταξης, αποφάσισε να μην συμμετάσχει στο νέο Δη-
μοτικό Συμβούλιο, λόγω αυξημένων επαγγελματικών 
υποχρεώσεων και συχνή διαμονή στο εξωτερικό. Έτσι 
έδωσε την παραίτησή του πριν την ορκωμοσία. Ο  κ. Βα-
φειάς είναι ενεργός επιχειρηματίας και έχει «ανοιχτά» 
μέτωπα σε Αμερική, Μονακό και Κύπρο και δεν θα είναι 
εύκολο να παρευρίσκεται στα Δημοτικά Συμβούλια, ειδικά 
την πρώτη χρονιά που έχει αποφασίσει ο νέος δήμαρχος, 
Βασίλης Ξυπολυτάς, να «φουλάρει τις μηχανές». Άνθρω-
πος της πιάτσας ο ίδιος, σκέφτηκε πως είναι καλό να πα-
ραμείνει στη δεύτερη γραμμή παρά να καθυστερεί την 
πορεία. 

Έτσι εκλέγεται ο πρώτος επιλαχών, Δημήτρης Καρράς, 
ο οποίος είχε πάρει 642 ψήφους
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Ένα ταγκό 
στο γραμμόφωνο 
να παίζει…

Νοσταλγική βραδιά με τα πόδια των περισσότερων καλε-
σμένων να κινούνται ασυναίσθητα στους ρυθμούς του ταγκό, 
απολαύσαμε στη φιλόξενη αίθουσα του International School 
of Athens στο Κεφαλάρι, το βράδυ της Δευτέρας 5 Νοεμβρίου.

«Οι Φίλοι της Ορχήστρας Ποικίλης Μουσικής Κηφισιάς» μας 
ταξίδεψαν πέρα από τον ωκεανό, στην Αργεντινή, με τις μιλό-
γκες της και τα στενά ατμοσφαιρικά δρομάκια του Μπουένος 
Άιρες, σε μια διαφορετική πρόταση κλασικού ρεπερτορίου.

Οι δύο βιρτουόζοι καλλιτέχνες από το σχήμα Duo Sin Cuerdas 
που απαρτίζεται από την πιανίστα Τόνια Μακατσιάνου και τον 
μπαντονεονίστα Κώστα Ζιγκερίδη, και οι δύο καλλιτέχνες με 
έντονη καλλιτεχνική δραστηριότητα στην Ελλάδα, τη Γαλλία, 
το Βέλγιο και το Μπουένος Άιρες, προσάρμοσαν τα αγαπημέ-
να τους μουσικά κομμάτια σε δύο όργανα πιάνο και μπαντο-
νεόν - ορόσημα του είδους - επιθυμώντας να χτίσουν μία με-
λωδική γέφυρα από την Αργεντινή του '30 έως την Ευρώπη 
του σήμερα.

Κάθε κομμάτι και ξεχωριστή ιστορία, που οι καλλιτέχνες την 
διηγήθηκαν με λόγια αλλά και με μουσική στους θεατές, οδη-
γώντας τους σε όμορφα νοσταλγικά μονοπάτια.

Μια ακόμη πετυχημένη βραδιά από τους Φίλους της Ορχή-
στρας και του προέδρου Φραντσέσκο Βιανέλλο, οι οποίοι 
ετοιμάζονται πυρετωδώς για την καθιερωμένη Χριστουγεν-
νιάτική τους Συναυλία αλλά παρ' όλα αυτά βρίσκουν τον χρό-
νο να χορέψουν και ένα … ταγκό!

Γ  ια άλλη μια χρονιά η χρι-
στουγεννιάτικη συναυλία 

συγκέντρωσε τους Φίλους της 
Ορχήστρας Ποικίλης Μουσικής 
Κηφισιάς, το πρωί της Κυριακής  
10 Δεκεμβρίου, στο Μέγαρο Λά-
τση, στο Κεφαλάρι, στην καθιε-
ρωμένη χριστουγεννιάτικη 
γιορτή της μουσικής.

Σα να ήταν χτες που ιδρύθηκε 
ο Σύλλογος των «Φίλων της Ορ-
χήστρας Ποικίλης Μουσικής», 
και όμως πέρασαν 17 χρόνια. 
Συγκινημένος ο πρόεδρος και 
ιδρυτής του συλλόγου, Φρα-
ντσέσκο Βιανέλλο, στον χαιρε-
τισμό του ανέφερε, πως ήταν 
νέος όταν ιδρύθηκε και έχει πια 
αποκτήσει άσπρα μαλλιά, χαίρε-
ται όμως που η Ορχήστρα έχει 
αποκτήσει τόσους φίλους που 
θέλουν να ακούσουν τη Χρι-
στουγεννιάτικη συναυλία της.  
Αφιερωμένη στα Χριστούγεννα 
η συναυλία είναι πλέον ένα γιορ-
τινό ορόσημο για την πόλη μας, 

αφού γίνεται ίσως στο πιο όμορ-
φο σημείο της, στην αίθουσα 
«Αθηνά Παλλάς» του Κοινωφε-
λούς Ιδρύματος Ι. Λάτση, στο 
Κεφαλάρι.

Κατά την παρουσίαση της συ-
ναυλίας, ο πρόεδρος αναφέρθη-
κε στα τρία εξαιρετικά κονσέρτα 
που την απάρτιζαν. Τα δύο εξ 
αυτών, ανέφερε πως θα τα χα-
ρακτήριζε δίχως υπερβολή 

άγνωστα διαμάντια της προκλα-
σικής περιόδου, ενώ το τρίτο 
είναι αρκετά συχνά παρουσια-
ζόμενο. Έτσι λοιπόν ακούστηκε  
κοντσέρτο του Ναπολιτάνου 
Domenico Sarro, του Άγγλου 
Charles Avison και ένα από τα 
δημοφιλή έργα του  J.S.Bach. Το 
πρόγραμμα περιλάμβανε επίσης 
έργο του Τσαϊκόφσκυ, ενώ στη 
συνέχεια  η καταξιωμένη mezzo 
soprano Έλενα Μαραγκού ερ-
μήνευσε έργα Α.Vivaldi, M. 
Reger, καθώς και δημοφιλή τρα-
γούδια στο εορταστικό πνεύμα 
των Χριστουγέννων. 

Η ορχήστρα και οι σολίστες 
καταχειροκροτήθηκαν και με  
παρατεταμένο χειροκρότημα το 
κοινό απαίτησε ένα ακόμα κομ-
μάτι, χατίρι που δεν χάλασε η 
Ορχήστρα. 

Μετά το πέρας της συναυλίας 
υπήρξε ένα πλούσιο κέρασμα 
από το ίδρυμα Λάτση στους κα-
λεσμένους. 

Πιο λίγοι φέτος οι καλεσμένοι, 
κάτι που ζήτησε ο Ίδρυμα, με 
αποτέλεσμα μόνο οι φίλοι της 
Ορχήστρας με τους συνοδούς 
τους και με όσους ακολουθούν 
τόσα χρόνια την πορεία της Ορ-
χήστρας προσκλήθηκαν από τον 
Σύλλογο με ειδικές προσκλήσεις. 

Επίσης μια ακόμη αλλαγή στις 

«συνήθειες» του Συλλόγου ήταν 
πως φέτος υπήρξαν μικροί χο-
ρηγοί που συνέβαλαν στην 
πραγματοποίηση της Συναυλίας 
και όχι ένας μεγάλος. 

Δύσκολος ο αγώνας της εύρε-
σης χορηγών, από την άλλη 
όμως συγκινητικό το  αγκάλια-
σμα από την  τοπική κοινωνία.

17 χρόνια «Φίλοι της Ορχήστρας Ποικίλης Μουσικής»

Στις 19 Νοεμβρίου 2023 πραγματοποιήθηκαν 
στην ετήσια Τακτική Γενική Συνέλευση του Συλ-
λόγου «Οι Φίλοι της Ορχήστρας Ποικίλης Μουσικής 
Κηφισιάς» οι Αρχαιρεσίες για την ανάδειξη του 
Νέου Διοικητικού Συμβουλίου και της νέας Ελε-
γκτικής Επιτροπής του Συλλόγου για την περίοδο 
2023-2025. Τα μέλη του Δ.Σ. που εξελέγησαν συ-
νήλθαν σε πρώτη συνεδρίαση την Τετάρτη 22 Νο-
εμβρίου 2023 και συγκροτήθηκαν σε σώμα. Η 
σύνθεση του νέου Δ.Σ. έχει ως εξής:

Πρόεδρος,  Βιανέλλο Φραντσέσκο

Α’ Αντιπρόεδρος,  Αλιπράντης Ανδρέας
Β’ Αντιπρόεδρος,  Λεγάντη Μαρία - Σταματίνα 
Γενική Γραμματέας,  Καρρά Ρεγγίνα
Ταμίας,  Μουσιώνη Βασιλική - Μαρία (Μπέσσυ)
Έφορος,  Μαλαμίτση Ιουλία
Έφορος,  Μπέγζου - Κεφαλά Μαριάννα 
Αναπληρωματικό μέλος, Παπουτσάκη Μαρία
Για την Ελεγκτική Επιτροπή εξελέγησαν ως τα-

κτικά μέλη: Λάουρα Αλιπράντη και Γεώργιος Κα-
ραντούνιας και αναπληρωματικό μέλος η Έλενα 
Τριπερίνα.

Νέο Δ.Σ. στον Σύλλογο «Οι Φίλοι 
της Ορχήστρας Ποικίλης Μουσικής Κηφισιάς»
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Εγκρίθηκαν λοιπόν τα 
τελικά σχέδια της προ-
γραμματικής σύμβασης για 
την υλοποίηση του έργου 
με τίτλο: «Κατασκευή 
αθλητικών εγκαταστάσε-
ων στην περιοχή Τριγώ-
νου Φραγκοπούλου του 
Δήμου Κηφισιάς», συνο-
λικού προϋπολογισμού 
11.904.000,00 €, με χρημα-
τοδότηση της Περιφέρειας 
Αττικής.

Το «πράσινο φως» για τη 
δημοπράτηση των Αθλητι-
κών Εγκαταστάσεων στην 
περιοχή Τριγώνου Φρα-
γκοπούλου,  Κάτω Κηφι-
σιάς, δόθηκε μετά την υπο-
γραφή της σχε τικής 
σύμβασης από τον τέως 
Περιφερειάρχη Αττικής, 
Γιώργο Πατούλη και τον 
απερχόμενο Δήμαρχο Κη-
φισιάς, Γιώργο Θωμάκο. Η 
υπογραφή της προγραμμα-
τικής σύμβασης πραγμα-
τοποιήθηκε παρουσία της 
Αντιπεριφερειάρχη Βόρει-
ου Τομέα, Λoυκίας Κεφα-
λογιάννη και υπηρεσιακών 
στελεχών. Άλλο ένα «πρά-
σινο φως» είχαμε δει όταν 

το έργο το είχε εντάξει λίγο 
καιρό πριν την τελευταία 
ολοκλήρωση της θητείας 
του ως δήμαρχος ο Νίκος 
Χιωτάκης, αφού είχε πάρει 
και την προέγκριση από τον 
τότε Περιφερειάρχη, Γιάν-
νη Σγουρό. 

Δήμαρχος και περιφερει-
άρχης άλλαξαν και ο νέος 
τότε δήμαρχος Γιώργος 
Θωμάκος το 2015 δεν προ-
χώρησε  το έργο αλλά έθε-
σε το θέμα σε δημόσια δια-
βούλευση, προκειμένου να 
αποφασίσει η τοπική Κοι-
νωνία της περιοχής αν 
προτιμούσε στον χώρο να 
δημιουργηθεί  Κολυμβη-
τήριο, όπως είχε προεγκρι-
θεί ή  Κλειστό Γυμναστή-
ριο. Ήταν τότε στις δόξες 
της η ομάδα μπάσκετ της 
ΑΕΝΚ και υπήρχε πρόβλη-
μα εγκαταστάσεων.

Μετά την ολοκλήρωση 
των διαβουλεύσεων, αφού 
πέρασε το απαραίτητο χρο-
νικό διάστημα, η απόφαση 
ήταν να γίνει κολυμβητήριο 
με εξωτερικούς αθλητι-
κούς χώρους. Τα χρόνια 
όμως περνούσαν και φτά-

σαμε λίγο πριν την αποχώ-
ρηση πλέον του Γιώργου 
Θωμάκου από δήμαρχος, 
να παραδίδει μια νέα 
έγκριση χρηματοδότηση 
για το έργο στον νέο δή-
μαρχο, Βασίλη Ξυπολυτά. 

Ο νέος δήμαρχος, σύμ-
φωνα με τις δηλώσεις του, 
στόχο έχει να προχωρήσει 
τα έργα της προηγούμενης 
διοίκηση, οπότε δεν πι-
στεύουμε ότι θα ξαναφέρει 
το θέμα σε δημόσια δια-
βούλευση προκειμένου να 
αποφασίσει ο κόσμος μή-
πως θέλει γήπεδο ποδο-
σφαίρου, μια και πλέον 
έχουμε την ομάδα της Κη-
φισιάς να παίζει στην Super 
League. Τα παιδιά που θα 
χρησιμοποιούσαν το kο-
λυμβητήριο, σε περίπτωση 
που γινόταν εγκαίρως, εί-
ναι πλέον ενήλικες, φαντα-
ζόμαστε όμως ότι όταν θα 

ολοκληρωθούν οι εγκατα-
στάσεις θα είναι ανοικτές 
σε όλες τις ηλικίες. Στον 
γειτονικό μας Δήμο Λυκό-

βρυσης - Πεύκης είχε δη-
μοπρατηθεί Κλειστό Κο-
λυμβητήριο την ίδια 
περίοδο με της Κηφισιάς, 
το 2014, το οποίο εδώ και 
πολλά χρόνια είναι σε λει-
τουργία. Βέβαια, η καθυ-
στέρηση στην υλοποίηση 
φέρνει καινοτόμα σχεδια-
στικά πρότυπα, που στηρί-
ζονται σε γεωθερμία, ηλι-
ακούς συλλέκτες και άλλα 
απαραίτητα στις σημερινές  
συνθήκες και ο Δήμος Κη-
φισιάς προσδοκά πως θα 
υπάρξει σημαντική εξοικο-
νόμηση πόρων αλλά και 
λειτουργικών δαπανών.

Ο κ.  Θωμάκος ευχαρί-
στησε την Περιφέρεια Ατ-
τικής και τον Περιφερειάρ-
χη Γιώργο Πατούλη, τόσο 
για τη χρηματοδότηση του 

αναγκαίου και πολυαναμε-
νόμενου έργου για τον 
Δήμο μας, παρακαταθήκη 
για τις επόμενες γενιές, 

όσο και για τη συνεργασία 
που είχαν όλη την τρέχου-
σα αυτοδιοικητική περίοδο. 
Ο κ. Πατούλης από τη με-
ριά του επεσήμανε : «Η 
δημιουργία υποδομών  για 
την ασφάλεια και την ποιό-
τητα της ζωής των πολιτών 
της Αττικής αποτελεί κατά 
την περίοδο της θητείας 
μας βασική προτεραιότητα. 

Η δρομολόγηση της υλο-
ποίησης του αθλητικού 
κέντρου με την αξιοποίηση 
βιοκλιματικών συστημά-
των θα συμβάλει στη μεί-
ωση  του περιβαλλοντικού 
αποτυπώματος και θα ενι-
σχύσει τη δυνατότητα 
άθλησης των νέων και συ-
νολικά των πολιτών».   

Τo έργο αφορά στην κα-
τασκευή αθλητικών εγκα-

ταστάσεων σε οικόπεδο 
συνολικής επιφάνειας 
23.679,72 τ.μ. επί των οδών 
Γεωργίου Λύρα – Φραγκο-
πούλου – Κρέσνας  στην 
Κάτω Κηφισιά, στο Ο.Τ. 
Γ916. Προβλέπεται μεταξύ 
άλλων η κατασκευή κλει-
στού  κολυμβητήριου με 
βοηθητικούς χώρους, κερ-
κίδες 230 θεατών και ορ-
γανωμένο ιατρείο και κυ-
λικείο. 

Επίσης, θα περιλαμβάνει 
ανοιχτές αθλητικές εγκα-
ταστάσεις,  τέσσερα γήπεδα 
ποδοσφαίρου 5x5, ένα γή-

πεδο καλαθοσφαίρισης, 
ένα γήπεδο αντισφαίρισης, 
μια πίστα skatepark, χώ-
ρους αναψυχής, πρασίνου 
και  εκτεταμένους χώρους 
πρασίνου. 

Περιμετρικά του οικοπέ-
δου θα υπάρχουν 85 θέσεις 
στάθμευσης και 11 θέσεις 
στάθμευσης ΑμεΑ. Η  διάρ-
κεια της σύμβασης είναι 50 
μήνες.

Σύντομα ελπίζουμε ο τε-
ράστιος αυτός, ανεκμετάλ-
λευτος μέχρι σήμερα χώ-
ρος, να αποκτήσει ζωή και 
να μπορέσει να στεγάσει 
πλήθος αθλητικών δρα-
στηριοτήτων, αποτελώντας 
κίνητρο για άθληση περισ-
σότερων ανθρώπων και 
διευκολύνοντας τους 
αθλητές της περιοχής.

Ένα βήμα πιο κοντά στο να αποκτήσει 
κολυμβητήριο η Κ. Κηφισιά

Χ ρειάστηκε να περάσουν εννέα χρόνια από την προ-
έγκριση  της Περιφέρεια για τη δημουργία Κολυμ-

βητηρίου στην Κ. Κηφισιά για να φτάσουμε και πάλι σε 
μια νέα έγκριση, που θα οδηαγήσει στο να αποκτήσει η 
Κάτω Κηφισιά κολυμβητήριο.
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Γενναία είναι η φετινή αύξηση στα τέλη Καθαριότη-
τας και Ηλεκτροφωτισμού, ύψους 7%, που πρότεινε η 
Οικονομική Υπηρεσία του Δήμου Κηφισιάς στην Οι-
κονομική Επιτροπή και με την σειρά του αποδέχτηκε 
κατά πλειοψηφία το Δημοτικό Συμβούλιο της 25ης 
Οκτωβρίου. Σύμφωνα με τον διευθυντή Οικονομικών 
του Δήμου Κηφισιάς, Νίκο Αργυρίου, αυτή η αύξηση 
επιβάλλεται να γίνει λόγω της αναμενόμενης αύξησης 
κατά 8% στη μισθολογική κλίμακα, την οποία εξήγγει-

λε η Κυβέρνηση, αλλά και λόγω της επιβολής του 
τέλους υγειονομικής ταφής απορριμμάτων των προ-
ηγούμενων ετών 2022 και 2023, το οποίο δεν έχει 
ακόμη κοστολογηθεί.

Ο δημοτικός σύμβουλος, Χρήστος Καλός, ισχυρί-
στηκε πως αρχική πρόθεση της διοίκησης μέσω ει-
σήγησης του αρμόδιου αντιδημάρχου Οικονομικών 
Βαγγέλη Αυλήτη, ήταν να ψηφιστεί μεγαλύτερη αύ-
ξηση, της τάξης του 10-12% αλλά τελικά αυτό δεν έγι-

νε δεκτό. Σύμφωνα με τον κ. Καλό, το πιο σωστό θα 
ήταν να γίνει αποδεκτή αυτή η αύξηση, ώστε να αφή-
σει αποθεματικό η απερχόμενη διοίκηση στην και-
νούργια διοίκηση, μια και που τα οικονομικά του Δή-
μου δεν είναι στην καλύτερη κατάσταση. 

Ο κ. Αυλήτης από τη μερικά του υποστήριξε ότι ο 
Δήμος είναι εύρωστος, απλά τα τέλη στηρίζονται στην 
ανταποδοτικότητα και δεν κρατείται αποθεματικό για 
έργα.

Αύξηση 7% στα τέλη Καθαριότητας και Ηλεκτροφωτισμού

Δεν χρειάστηκε να ξαναπάμε να ψηφίσουμε δεύ-
τερη Κυριακή στην Κηφισιά, αφού βγήκε και δή-
μαρχος και Περιφερειάρχης από την πρώτη Κυ-
ριακή. Έτσι λοιπόν ο Νίκος Χαρδαλιάς με τον 
συνδυασμό «Αττική Μπροστά» εκλέχτηκε από την 
πρώτη Κυριακή με 48,75%. 

Στον Βόρειο Τομέα, με τον συνδυασμό του Νίκου 
Χαρδαλιά, υποψήφιος για περιφερειακός σύμβου-

λος ήταν ο πρώην δήμαρχος Κηφισιάς, Νίκος Χι-
ωτάκης, ο οποίος και εκλέχτηκε πέμπτος από τους 
9 συμβούλους του συνδυασμού στον Βόρειο τομέα 
με 11.635 ψήφους. Μαζί του επανεκλέχτηκαν η 
Λουκία Κεφαλογιάννη με 15.082, η  Νίκη Βάρσου 
με 9.530 και ο γιατρός Γιάννης Κεχρής με 8.386.

Ευχόμαστε «καλή θητεία» και ελπίζουμε να φρο-
ντίσουν την Κηφισιά από την οποία προέρχονται. 

Οι «δικοί» μας στην Περιφέρεια Ισοσκελισμένος 
και ενοποιημένος 
ο Προϋπολογισμός 
του Δήμου για το 2024

Με την εισήγηση του διευθυντή των Οικονομικών Υπηρεσιών 
Νίκου Αργυρίου, ξεκίνησε η συζήτηση για τοn Προϋπολογισμό 
του 2024 του Δήμου Κηφισιάς, ο οποίος κυμαίνεται στα 108.600.00 
ευρώ. Όπως ανέφερε, φέτος είναι ενοποιημένος και περιλαμβά-
νει τα Νομικά Πρόσωπα, τα οποία από 1-1-2024 συγχωνεύονται 
στον Δήμο Κηφισιάς, κάτι που ισχύει για όλους τους Δήμους της 
Ελλάδας. Προβλέπεται από την Κυβέρνηση ότι αυτό θα διευκο-
λύνει στη λειτουργία τους, με κεντρική χρηματοδότηση και ίσως 
λιγότερο προσωπικό. Σημαντικό είναι πως από το Παρατηρητή-
ριο Οικονομικής Αυτοτέλειας των ΟΤΑ γύρισε πίσω  στον Δήμο ο 
Προϋπολογισμός,  χωρίς καμία παρατήρηση για διόρθωση,  κάτι 
το οποίο δεν έχει ξανασυμβεί. Ο κ. Αργυρίου χαρακτήρισε τον 
Προϋπολογισμό ρεαλιστικό αφού περιλαμβάνει το σύνολο των 
δεσμεύσεων του Δήμου από συνεχιζόμενα έργα, προμήθειες, 
μελέτες, ανελαστικά έξοδα κλπ. Επεσήμανε πως ο Δήμος θα 
πρέπει να εντείνει τις προσπάθειές του να εισπράξει τις βεβαιω-
μένες οφειλές ώστε να έχει έσοδα στα ταμεία του.

Ο δήμαρχος, Γιώργος Θωμάκος, αφού ευχαρίστησε τις υπη-
ρεσίες για την εργασία τους στην κατάρτιση του Προϋπολογισμού 
ώστε αυτός να έρθει χωρίς παρατήρηση από τους ελεγκτικούς 
μηχανισμούς, πρόσθεσε πως υπάρχει ένα μεγάλο πρόβλημα που 
αντιμετωπίζουν σχεδόν όλοι οι Δήμοι με την επιβολή του φόρου 
υγειονομικής ταφής των απορριμμάτων τους. Αυτό δυστυχώς 
επιβάλλεται κάθετα σε όλους τους Δήμους έστω και αν αποδε-
δειγμένα αυτοί έχουν προσπαθήσει να μειώσουν τις ποσότητες 
των απορριμμάτων που στέλνουν στους ΧΥΤΑ, με μέτρα  όπως 
ανακύκλωση, κομποστοποίηση και άλλα.

Το θέμα του προϋπολογισμού συζητήθηκε πολύ αργά το βράδυ 
της Τετάρτης 6 Δεκεμβρίου σε μια  σχεδόν άδεια αίθουσα, αφού 
οι περισσότεροι σύμβουλοι είχαν αποχωρήσει μετά την εκφώ-
νηση το θέματος, αφού είχε εξασφαλίσει απαρτία. Το θέμα ψηφί-
στηκε κατά πλειοψηφία.

Πριν από τον Προϋπολογισμό ψηφίστηκε το Τεχνικό Πρόγραμ-
μα. Τοποθετήσεις επί του Τεχνικού Προγράμματος και του Προ-
ϋπολογισμού έγιναν από εκπροσώπους των Δημοτικών Παρα-
τάξεων.

Εκδήλωση
για το Πολυτεχνείο

Την Παρασκευή 2 Δεκεμβρίου στην κατάμεστη αίθου-
σα του ΚΑΠΗ της Νέας Ερυθραίας παρουσιάστηκε η 
έκδοση της ΚΕ του ΚΚΕ «Πολυτεχνείο Νοέμβρης 1973. 
Έμπνευση, γνώση και στήριγμα για τους λαϊκούς ξεση-
κωμούς του μέλλοντος» σε εκδήλωση που διοργάνωσε 
η Κομματική Οργάνωση Βάσης Κηφισιάς - Νέας Ερυ-
θραίας του ΚΚΕ.

Την παρουσίαση έκανε ο Κώστας Σκολαρίκος μέλος 
της ΚΕ του ΚΚΕ και επικεφαλής του τμήματος Ιστορίας 
της ΚΕ. Στην ομιλία του αναφέρθηκε στα ιστορικά διδάγ-
ματα της περιόδου, ενώ τόνισε την ανάγκη για πολιτική 
και οργανωτική ετοιμότητα του Κόμματος σε όλες τις 
συνθήκες. Ειδικότερα, επισήμανε την αναγκαιότητα η 
νέα γενιά να έρθει σε επαφή με τα γεγονότα της εποχής 
ώστε να ανακαλύψει τον ηρωισμό, τη δύναμη και τις δυ-
νατότητες του οργανωμένου μαζικού φοιτητικού και 
εργατικού-λαϊκού κινήματος.

Τέλος, κάλεσε τους παρευρισκόμενους, εκτός από τη 
σχετική έκδοση, να προμηθευτούν τον Γ2 Τόμο του Δο-
κιμίου Ιστορίας του ΚΚΕ που παρουσιάζει τις ιδεολογικές-
πολιτικές επεξεργασίες και την ηρωική δράση του Κόμ-
ματος κατά τη διάρκεια της επταετούς στρατιωτικής 
δικτατορίας (1967-1974), σε συνάρτηση με τις εγχώριες 
και διεθνείς οικονομικές-πολιτικές εξελίξεις και με τις 
εξελίξεις στο Διεθνές Κομμουνιστικό Κίνημα.

Η βραδιά έκλεισε με αφιέρωμα στο πολιτικό τραγούδι.
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Ειρήνη, αγάπη 
και σεβασμός 

στον συνάνθρωπο 
είναι οι ευχές μου στους 

συνδημότες μας.
Μια ευτυχισμένη 

και καλότυχη χρονιά 
για όλον τον κόσμο!

Ειρήνη, αγάπη 
και σεβασμός 

στον συνάνθρωπο 
είναι οι ευχές μου στους 

συνδημότες μας.
Μια ευτυχισμένη 

και καλότυχη χρονιά 
για όλον τον κόσμο!

Βασίλης Ξυπολυτάς
Δήμαρχος Κηφισιάς
Βασίλης Ξυπολυτάς
Δήμαρχος Κηφισιάς

Καλά Χριστούγεννα 
με υγεία και αγάπη 

και το 2024 να είναι η χρονιά 
που θα ζήσετε τα όνειρα σας 

Νίκος Χιωτάκης

Κ όσμος είχε κατακλύσει την 
αίθουσα του Πολιτιστικού Κέ-

ντρου, καθώς και τον προθάλαμο 
της αίθουσας αλλά και τον εξωτε-
ρικό χώρο του Αιθρίου,  το από-
γευμα της Τρίτης 12 Δεκεμβρίου.  
Ο λόγος η τελετή ορκωμοσίας του 
νέου δημάρχου Κηφισιάς, Βασίλη 
Ξυπολυτά, καθώς και τον 35 συμ-
βούλων που θα απαρτίζουν το νέο 
Δημοτικό Συμβούλιο.  

Ο Μητροπολίτης Κηφισιάς, Αμα-
ρουσίου, Ωρωπού και Μαραθώνος 
κ.κ. Κύριλλος, συνοδευόμενος 
από τους ιερείς της πόλης μας, 
τέλεσε τον αγιασμό και την ορκω-
μοσία του Δημάρχου και ακολού-
θησε ξεχωριστά ο όρκος στο Ευ-
αγγέλιο των  31 Δημοτικών 
Συμβούλων. Τέσσερις δημοτικοί 
σύμβουλοι, έδωσαν τον πολιτικό 
όρκο, τον οποίο διάβασε ο νέος 
δήμαρχος,  Βασίλης Ξυπολυτάς. 

Συγκινητικός στον λόγο του, ο 
απερχόμενος Δήμαρχος, Γιώργος 
Θωμάκος, ο οποίος είπε πως προ-
σπάθησε αυτά τα 9 χρόνια της θη-
τείας του να διοικήσει με εντιμό-
τητα, τονίζοντας ότι κατάφερε να 
πραγματοποιήσει τους 14 από τους 
15 στόχους που είχε υποσχεθεί 
στους δημότες στον προεκλογικό 
του αγώνα το 2014. Ξεχωριστή 
μνεία έκανε για τα δύο σχολεία 
που παρέδωσε επί θητείας του στη 

σχολική κοινότητα, με ίδια έσοδα 
του Δήμου.

Πρόσθεσε πώς στόχος του είναι 
να κάνει μία γόνιμη αντιπολίτευση, 
ψηφίζοντας όλα τα σημαντικά θέ-
ματα που αφορούν την πρόοδο του 
Δήμου, όπως προϋπολογισμοί, 
Τεχνικά Προγράμματα και άλλα 
υπηρεσιακά θέματα, κάτι που δεν 
έκαναν οι προηγούμενες αντίπα-
λες παρατάξεις της Διοίκησης.

Τέλος ευχαρίστησε τους συνερ-
γάτες του και ξεχωριστά με μεγά-
λη συγκίνηση την οικογένειά του 
για την στήριξή τους όλα αυτά τα 
χρόνια. 

Ο Βασίλης Ξυπολυτάς είπε πως 
ανυπομονεί να πιάσει δουλειά από 

την 1η του Ιανουαρίου και ζήτησε 
να υπάρξει ενότητα για να μπορέ-
σει η πόλη μας να πάρει τη θέση 
που της αξίζει, όχι μόνο στο Λεκα-

νοπέδιο αλλά και σε όλη την Ελ-
λάδα. Άλλωστε το πραγματικά 
μεγάλο ποσοστό που πήρε ο συν-
δυασμός του στις εκλογές το 
64,33% εκτός ότι είναι κάτι πρω-
τόγνωρο για την πόλη μας δείχνει 
ότι οι συμπολίτες μας θέλουν να 
γίνουν αλλαγές και μεγάλα έργα 
στην πόλη. Γι’ αυτό ζήτησε τη σύ-
μπραξη όλων των παρατάξεων 
ώστε σαν μία γροθιά να μεγα-
λουργήσουν. 

Ο κ. Ξυπολυτάς κάλεσε όλους 
τους παρευρισκόμενους να προ-
σέλθουν στην εκδήλωση για την 
πρωτοχρονιάτικη πίτα στις 14 Ια-
νουαρίου στο Μέγαρο Λάτση, 
όπου σκοπεύει να ανακοινώσει τα 

σχέδιά του για τις 100 πρώτες ημέ-
ρες της νέας Διοίκησης. 

Εκτός από τους κάτοικους της 
περιοχής μας αλλά και πολλούς 
υπαλλήλους του Δήμου που πα-
ρευρέθηκαν στην ορκωμοσία, το 
παρόν έδωσαν και πολλοί κυβερ-
νητικοί αξιωματούχοι,   όπως ο 
πρώην Επίτροπος Δημήτρης 
Αβραμόπουλος, η αναπληρωμα-
τική κοινοβουλευτική εκπρόσω-
πος Ζωή Ράπτη, ο Υπουργός Με-
τανάστευσης Δημήτρης Καιρίδης, 
πολλοί διευθυντές οργανισμών 
αλλά και αυτοδιοκητικοί όμορων 
Δήμων και περιφερειακοί σύμ-
βουλοι όπως ο πρώην δήμαρχος 
Νίκος Χιωτάκης, η Λουκία Κε-
φαλογιάννη και ο Γιάννης Κε-
χρής. 

Ηχηρό το χειροκρότημα τόσο για 
τον απερχόμενο όσο και για τον 
νέο δήμαρχο από τον κόσμο που 
παρακολουθούσε, όλοι με την ελ-
πίδα ότι το νέο Δημοτικό Συμβού-
λιο θα είναι το καλύτερο για την 
πόλη.

Την παρουσίαση της σεμνής εκ-
δήλωσης έκανε η δημοσιογράφος  
Φραντζέσκα Σαββοργινάκη, ενώ 
μέχρι να ξεκινήσει η ορκωμοσία 
η Φιλαρμονική του Δήμου Κηφι-
σιάς, υπό τη διεύθυνση του μαέ-
στρου της Γιώργου Χίου, έντυσαν 
μουσικά την εκδήλωση. 

ΑΝΑΛΑΜΒΑΝΕΙ ΑΠΟ ΤΗΝ 1η ΤΟΥ ΝΕΟΥ ΕΤΟΥΣ

Ορκίστηκε ο νέος δήμαρχος
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Γράφει o Αχιλλέας Χατζηνούσιος

Οι συνθήκες της οικονομικής κρίσης κα-
θιστούν τους καταναλωτές πιο επιρρεπείς 
σε παραπλανητικές προσφορές και δωρεάν 
παροχή υπηρεσιών και προϊόντων ή παρο-
χές, όπου το αντάλλαγμα είναι ευαίσθητα 
προσωπικά δεδομένα.

Λεφτά υπάρχουν για να στα φάνε αλλά 
ακόμη κι αν δεν υπάρχουν, εσύ τα δίνεις και 
λες κι ευχαριστώ. 

Έχοντας λοιπόν ψάξει κι εγώ ένα προϊόν 
υποδημάτων συγκεκριμένης μάρκας μέσα 
από το  διαδίκτυο κι αφού  συνεχώς είτε από 
την Google είτε από το Facebook για πολλές 
μέρες  με «τάραζαν» στις προτάσεις του προ-
ϊόντος που είχα αναζητήσει από πολλά δια-
φορετικά ηλεκτρονικά καταστήματα, προ-
χώρησα σε αγορά. 

Μέσω του Facebook υπήρχε διαφήμιση 
σελίδας με δυνατότητα αγοράς επώνυμης 
μάρκας  στα 19,90, που μαζί με τα έξοδα με-
ταφοράς έφτανε στα 25,90 ευρώ.

Η πρώτη σκέψη μου ήταν ότι επρόκειτο 
για κάποια απομίμηση αλλά μπήκα στη δι-

αδικασία να σκεφτώ  «όλα γίνονται στο δια-
δίκτυο, μπορεί και να είναι γνήσια από  κά-
ποιο στοκ, μια και τα προϊόντα ήταν πολύ 
λίγα και σπασμένα νούμερα». Στη συνέχεια 
έβλεπα ότι υπήρχαν και σε άλλες σελίδες 
ανάλογες προσφορές για τα ίδια παπούτσια 
και αναρωτιόμουν «τώρα τι γίνεται»;

Παρ’ όλα αυτά προχώρησα στην παραγ-
γελία μια και η παραγγελία ήταν μετρητά 
κατά την παράδοση του προϊόντος. Ήταν η 
πρώτη φορά που έκανα παραγγελία στην 
τύχη. Συνήθως χρησιμοποιώ το διαδίκτυο 
και κάνω παραγγελίες μόνο όταν υάρχουν 
και φυσικά καταστήματα και πάγια τακτική 
μου είναι  η παραλαβή από το κατάστημα. 
Τελικά, μετά από αρκετές  μέρες, τόσες που 
είχα ξεχάσει ότι είχα κάνει παραγγελία,  με 

ειδοποιεί επώνυμη εταιρία ταχυμεταφορών 
ότι έχει έρθει δέμα για μένα.

Στο κουτί ήταν μεν παπούτσια, μόνο κάτι 
κινέζικα διαφορετικά και ως προς το νού-
μερο και ως προς το είδος από αυτά που είχα 
παραγγείλει. Kαι από τότε ξεκίνησαν τα 
μπλεξίματα, μια και φυσικά γνωρίζουν καλά 
τα παραθυράκια του νόμου για την εξαπά-
τηση πελατών. Πας να επισκεφτείς το site 
και ανακαλύπτεις ότι έχει κατέβει. Από την 
άλλη είχαν φορολογικά στοιχεία και τηλέ-
φωνο που υπήρχε υποχρεωτικά στο δέμα.   
Έδρα της επιχείρησης, η Κόρινθος.

Ευτυχώς η τεχνολογία βοηθά. Κάνεις την 
καταγγελία, πάει η τοπική  αστυνομία Κο-
ρίνθου όπου είναι η οικεία διεύθυνση της 
επιχείρησης,  δεν υπάρχει επιχείρηση. Πρέ-

πει να κάνεις μήνυση, κανείς μήνυση.  Το 
δικαστήριο όμως θα γίνει στην Κόρινθο, άμα 
γίνει. Λες κοντά στην Αθήνα είναι, όμως να 
πας και να χρειαστεί να ξαναπάς πληρώνεις 
τέσσερις φορές επάνω την αξία του προϊό-
ντος, χωρίς να υπολογίσουμε τον χρόνο. 

Λες όμως «ΟΧΙ ρε φίλε, θα την κάνω την 
καταγγελία, με ξεγέλασε ο «απατεώνας»». 
Βέβαια γνωρίζει και κινείται στο πλαίσιο των 
30,00 ευρώ, ώστε να μην γίνονται αγωγές. 
Αν όμως υπάρξουν πολλές καταγγελίες 
ίσως και να τιμωρηθούν παρόμοιρες πρα-
κτικές. Γιατί δεν περισσεύουν σε όλους 
30,00 ευρώ, για να τα χαρίζουν σε απατεώ-
νες. Black  Christmas λοιπόν!  ΕΓΩ μια φορά 
την μήνυση την έκανα ..!

Προσοχή θα συνιστούσα στα χριστουγεν-
νιάτικα ψώνια σας στο διαδίκτυο γιατί  φταί-
ει  και το σύστημα  και την πατάς όσο γάτος 
και εάν είσαι. Ντρέπεσαι μετά να πεις και ότι 
την πάτησες και καυχιέσαι για τις σούπερ 
αγορές σου. Σύμφωνα  με στατιστικά στοι-
χεία  σε γιορτές και εκπτώσεις οι διαδικτυ-
ακοί απατεώνες αυξάνονται. 

Απαραίτητος είναι ο θεσμικός  έλεγχος για 
την προστασία των καταναλωτών από δια-
δικτυακές απάτες και αθέμιτες συμπεριφο-
ρές ηλεκτρονικών καταστημάτων. 

Καλά Χριστούγεννα!

Αχιλλέας Χατζηνούσιος

Απάτες ηλεκτρονικού εμπορίου

Α ν αυτές τις ημέρες προσπαθείτε να μας βρείτε στο τη-
λέφωνο, το κλασικό 2108011590, το οποίο λειτουργεί 

στην εφημερίδα μας από το 1964, δεν απαντάει. Και αυτό  
όχι γιατί δεν λειτουργεί το γραφείο ή αποφασίσαμε να κό-
ψουμε το τηλέφωνο, αλλά  γιατί κάναμε μια κουτουράδα.

Μια ανοησία την οποία πληρώνουμε για πάνω από 40 
μέρες και εξηγούμαστε.

Θελήσαμε να αλλάξουμε πάροχο και να φύγουμε από τον 
ΟΤΕ που γνωρίζαμε τόσα χρόνια,  Cosmote για τα νεότερα 
χρόνια, εταιρία την οποία καλώς ή κακώς εμπιστευόμαστε 
από τότε που δεν υπήρχαν άλλες εταιρίες.

Κάτω από τα σαγηνευτικά λόγια ενός πωλητή άλλης εται-
ρία για μειωμένη τιμή και ενίσχυση του εταιρικού μας πα-
κέτου, είπαμε να προχωρήσουμε στην υπογραφή συμβο-
λαίου. Αυτό και έγινε στις 17 Οκτωβρίου. Στις αρχές 
Νοεμβρίου λοιπόν ήρθε ο τεχνικός της ανωτέρω εταιρείας 
ο οποίος διαπίστωσε ότι το router το οποίο μας είχε σταλεί 
ταχυδρομικά δεν αντιστοιχούσε στις προδιαγραφές της 
γραμμής μας αφού είχαμε ψηφιακό τηλεφωνικό κέντρο, 
κάτι που είχε επισημάνει και ο πωλητής αλλά δεν το είχε 
προφανώς καταγράψει, προκειμένου να «κλείσει» η δου-
λειά. Η λύση που πρότεινε η εταιρία ήταν να ακυρωθεί το 
συμβόλαιο και το καινούργιο εκτός του ότι θα ήταν ακριβό-

τερο από το προηγούμενο, θα έχανε και τα προνόμια τα οποία 
είχαν δοθεί για την αποχώρηση από τον προηγούμενο πά-
ροχο. Έτσι με ένα μαγικό τρόπο θα έπρεπε να πληρώσουμε 
την αύξηση αλλά και το «πέναλτι» από την εταιρία που εγκα-
ταλείψαμε. Φυσικά κάτι τέτοιο δεν το δεχτήκαμε και ζητή-
σαμε να ακυρώσουμε το συμβόλαιο, το οποίο να θυμίσου-
με πως τόσες ημέρες δεν έχει ενεργοποιηθεί γιατί απλά δεν 
είναι συμβατό με τη γραμμή μας το σύστημα που μας πού-
λησε η εταιρεία.

Όλες αυτές τις ημέρες δεν έχουμε μείνει με σταυρωμένα 
τα χέρια. Κάθε δύο ημέρες επικοινωνούμε με την εταιρία 
και την εξυπηρέτηση Εταιρικών Πελατών προκειμένου να 
γίνει διακοπή του συμβολαίου και να γυρίσουμε στον παλιό 
μας πάροχο και η απάντηση είναι πως το θέμα μας εξετά-
ζεται. Τους ευχαριστούμε γι' αυτό και ευχαριστούμε και εσάς 
για την υπομονή σας που …. αναμένετε στο ακουστικό σας. 
Η συγκεκριμένη εταιρία έχει παρελθόν στις εκβιαστικές 
συμπεριφορές, διότι αφήνοντας μια επιχείρηση χωρίς τη-
λέφωνο, τόσο μεγάλο χρονικό διάστημα, εκβιάζοντας την 
υπογραφή διαφορετικού από του συμφωνημένου συμβο-
λαίου, μόνο ως εκβιασμό μπορείς να το χαρακτηρίσεις. 

Σύντομα θα έχετε νεώτερα και από την αίτηση μας στο 
Συνήγορο του Καταναλωτή, στον οποίο έχουμε προσφύγει. 

Το επόμενο βήμα είναι προσφυγή στα Δικαστήρια για δια-
φυγόντα κέρδη και πρόκληση επαγγελματικής ζημίας.   

Φανταστείτε τι έχει να γίνει στο μέλλον, με την Κυβέρνη-
ση που μας προτρέπει να αλλάζουμε πάροχο ηλεκτρικού 
ρεύματος, κάθε φορά που θα νομίζουμε ότι διαπιστώνουμε 
ότι κάποιος μας κάνει καλύτερη προσφορά. Έχει να πέσει 
μεγάλο σκοτάδι και πολύ δουλειά για τον Συνήγορο του 
Καταναλωτή.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ

ΠΙΣΩ ΑΠO ΤΟ ΤΙΜΟΝΙ

Ένα μεγάλο συγνώμη στους φίλους της «Κηφισιάς»
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Σας ευχόμαστε Καλές Γιορτές  
γεμάτες  Υγεία, Ελπίδα, Δύναμη 

και μια χρονιά με χαρούμενες  
και ανθρώπινες στιγμές!

Χαρούμενα Χριστούγεννα 
και Ευτυχισμένο το 2024!

Διοικητικό Συμβούλιο 
Πολιτιστικού Συλλόγου Κηφισιωτών

Σαν το Άστρο στον ουρανό, 
ας λάμψει η ελπίδα μας 

για έναν καλύτερο κόσμο !

ΕΝΩΣΗ  
ΚΕΦΑΛΛΗΝΩΝ  
&  ΙΘΑΚΗΣΙΩΝ 

ΚΗΦΙΣΙΑΣ 
ΚΑΙ ΒΟΡΕΙΩΝ ΠΡΟΑΣΤΙΩΝ

Από τους 
Φίλους της Ορχήστρας 

Ποικίλης Μουσικής Κηφισιάς

Eυχές για την εκπλήρωση
όλων των προσδοκιών σας!

ΕΥΧΟΜΑΙ ΚΑΛΕΣ ΓΙΟΡΤΕΣ
ΜΕ ΥΓΕΙΑ, ΕΙΡΗΝΗ 

ΚΑΙ ΕΥΤΥΧΙΑ
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΧΙΟΥ

Δ/ντής Ωδείου Ορφέας
Πρόεδρος Καλ/κού και Πολ/κού ΣυλλόγουΣυλλόγου

«Τροβαδούροι Κηφισιάς»
τ. Δ/ντής Φιλαρμονικής Δήμου Κηφισιάς

Ο Σύλλογος Χίων Κηφισιάς 
και Βορείου Αττικής

σας εύχεται μία
χαρούμενη, δημιουργική, 
γεμάτη όνειρα, μηνύματα

και προκλήσεις!

Ωραίος καιρός, λίγο κρύος αλλά ηλιόλουστος 
υποδέχτηκε τους φίλους των Ναυτοπροσκόπων, 
το πρωί της Κυριακής 10 Δεκεμβρίου, στην όμορ-
φη εστία τους στην οδό Χαρ. Τρικούπη στην Κηφι-
σιά. 

Οι φίλοι του Συστήματος διοργάνωσαν και φέτος 
ένα ζεστό και όμορφο προσκοπικό bazaar με πολ-
λά χειροποίητα δώρα και λιχουδιές για να στολί-
σουν το χριστουγεννιάτικο δέντρο. Το τζάκι αναμ-
μένο στην γωνία ζέσταινε τις καρδιές αλλά και τα 
χέρια των μελών που βοηθούσαν στην διοργάνω-
ση. Τα παιδιά στον προαύλιο χώρο έφτιαχναν γλυ-
κές κρέπες ενώ πιο δίπλα υπήρχε μια μεγάλη 
ψησταριά και πουλούσε hotdog και μπύρες, ενώ 
το απογευματάκι, προβλεπόταν να σερβιριστεί το 
καθιερωμένο ζεστό αρωματικό κρασί. 

Η μαγεία των Χριστουγέννων σίγουρα έχει και 
μια προσκοπική πινελιά! Καλές Γιορτές!  

Ζεστή χριστουγεννιάτικη 
ατμόσφαιρα 

στους Ναυτοπρόσκοπους

Εγκαίνια της νέας Πτέρυγας 
του 1ου Δημοτικού 

«Γ. Δροσίνης»

 Έφτασε η ώρα να γίνουν τα εγκαίνια της νέας πτέρυγας του 1ου 
Δημοτικού Κηφισιάς «Γ. Δροσίνης», του αρχαιότερου σχολείου της 
πόλης μας, την Κυριακή 17 Δεκεμβρίου στις 12.00 μ. Μετά από μία 
Οδύσσεια σχεδόν 15 ετών, το έργο της ανάπλασης και αναδιαρρύθμι-
σης του διατηρητέου κτιρίου και της κατασκευής της νέας πτέρυγας, 
ολοκληρώθηκε και παραδίδεται  στη μαθητική κοινότητα του 1ου 
Δημοτικού Κηφισιάς. 

Η εκδήλωση θα ξεκινήσει στις 11.30, θα πραγματοποιηθεί αγιασμός 
στις 12.00 μμ. από τον Μητροπολίτη Κηφισιάς, Αμαρουσίου, Ωρωπού 
και Μαραθώνος, κ.κ. Κύριλλο, παρουσία του νέου και του απερχόμε-
νου δημάρχου και θα ακολουθήσουν δράσεις των παιδιών και του 
Συλλόγου Γονέων και Κηδεμόνων του σχολείου.

To Λεύκωμα 
της Ανθοκομικής

Την Τρίτη 19 Δεκεμβρίου στις 7.00 μ.μ. 
θα γίνει η παρουσίαση του ιστορικού λευ-
κώματος «Ανθοκομική Έκθεση Κηφισιάς 
(1896-2023)» στο Πολιτιστικό Κέντρο του 
Δήμου Κηφισιάς. 
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Ζήστε τη μαγεία των γιορτών συντροφιά με ένα βιβλίο

ο ήξερε ότι ήταν πια μεγάλος 
για αρκουδάκια. Με το που 
το είχε δει όμως στο κατά-
στημα, θέλησε να το αγγίξει 
και ήταν τόσο απαλό που δεν 
ήθελε να τραβήξει το χέρι 
του. Η μητέρα του όμως είχε 

προσπεράσει γρήγορα το 
αρκουδάκι και είχε στραφεί 
σε διαδρόμους με άλλα προ-
ϊόντα. Εξάλλου, δεν είχαν 
πάει για να του πάρει το 
δώρο του. Αυτό θα το έπαιρ-
ναν από το διαδίκτυο. 

Αυτοί οι μεγάλοι γίνονταν 
καμιά φορά ανυπόφοροι με 
τη μανία που αποκτούσαν με 
τα διαδικτυακά παιχνίδια. 

Τι να κάνουμε, επειδή 
αυτή στην εποχή τους είχαν 
τραινάκια που έπρεπε να τα 
κουνήσεις με το χέρι για να 
κουνηθούνε, τώρα δεν μπο-
ρούσαν να ξεκολλήσουν από 
τις οθόνες τους, όπου μπο-
ρούσες να τα κάνεις όλα 
απλώς με το πάτημα ενός 
κουμπιού, καμιά φορά χω-
ρίς καν αυτό. Ήταν τόσο εν-
θουσιασμένοι με την τεχνο-
λογία που δεν καταλάβαιναν 
τίποτα. 

Είχε ακούσει τη μητέρα 
του να λέει στη γιαγιά του, ότι 
προβληματιζόταν με το πού 
πήγαινε πια αυτή η νεολαία 
που δεν ξεκολλούσε από τον 

υπολογιστή της. Το είχε πει, 
στο διάλειμμα της κουβέντας 
τους, για το πώς θα αντιμε-
τώπιζαν έναν διαδικτυακό 
εχθρό, σε ένα on line διαδι-
κτυακό παιχνίδι, που έπαι-
ζαν και οι δύο.  Δεν είχαν καν 
προσέξει ότι ο ίδιος κλώτσα-
γε μια μπάλα στον κήπο, κα-
θώς άκουγε την κουβέντα 
τους από το παράθυρο και 
έβλεπε τις αντανακλάσεις 
της οθόνης στο παράθυρο. 

Έτσι λοιπόν για άλλη μια 
φορά στα δώρα του θα 
υπήρχε κάτι ακριβό ψηφια-
κό, κάτι που θα ξετυλιγόταν 
ανάμεσα σε διαδικτυακά 
λαμπάκια και φωτάκια, χω-
ρίς να μπορεί να σκίσει κα-
νένα χαρτί περιτυλίγματος, 
να ξεδιπλώσει κάποια κορ-
δέλα.

Αν μίλαγε σε κανέναν για 
το αρκουδάκι ήξερε ότι τον 
θα κοίταγαν παράξενα.  Αν 
επέμενε προφανώς θα έψα-
χναν να βρουν κάποιο ψηφι-
ακό αρκούδι, που θα σε εκ-
παίδευε στην πράσινη ή 
βιώσιμη ανάπτυξη, ή κάτι 
παρόμοιο.  Κάτι που δεν θα 
προκαλούσε αλλεργία με τη 
λούτρινη γούνα του. Κάτι 
που δεν θα γέμιζε σκόνες 
στο δωμάτιό του. 

Αναστέναξε! Αναρωτήθη-
κε ποιος από τους μεγάλους 
δεν είχε μολυνθεί από την 
ψηφιακή τεχνολογία ώστε 
να μπορέσει να ζητήσει για 
δώρο το όμορφο αρκουδάκι.

Έρικα Αθανασίου 

Ευχόμαστε να λάβετε και 
να  δώσετε τα ομορφότερα 
δώρα, γεμάτα αγάπη!

Ένα δώρο για τα Χριστούγεννα

Τ
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Γράφει η Νίνα Βλάχου

Α ρωμα γυναίκας πλημμύρισε 
τις ιστορικές σάλες του κηφι-

σιώτικου ιδρύματος στο όνομα του 
αείμνηστου μεγάλου  Έλληνα 
Σπύρου Λοβέρδου (κτίριο 
Fondazione). Ήταν η εκδήλωση 
που διοργάνωσε με την ευκαιρία 
της Παγκόσμιας Ημέρας για την 
Εξάλειψη της Βίας κατά των Γυ-
ναικών η Δημοτική Επιτροπή Ισό-
τητας Κηφισιάς σε συνεργασία με 
τους Σοροπτιμιστικούς Ομίλους 
Κηφισιά-Εκάλη και «Ολυμπιάς».

Η γυναικεία ομήγυρη, η οποία 
είχε στην ατζέντα της σημαντικά 
ονόματα που διακρίνονται στην 
πολιτική, την κοινωνία και τον πο-
λιτισμό, ξεκίνησε με το καλωσόρι-
σμα της Αναστασίας Σούλτου, εκ 
μέρους της ΔΕΠΙΣ Κηφισιάς και της 
Προέδρου του Σοροπτιμιστικού 
Ομίλου Κηφισιά-Εκάλη, Αλεξάν-

δρας Αδάμη. Η γράφουσα ως συ-
ντονίστρια του πάνελ κάλεσε για 
χαιρετισμούς τον Δήμαρχο Γιώργο 
Θωμάκο, ο οποίος από την πρώτη 
στιγμή στάθηκε αρωγός της ΔΕΠΙΣ. 

Οι χαιρετισμοί της Υφυπουργού 
Μετανάστευσης και Ασύλου, Σο-
φία Βούλτεψη και της Ευρωβου-
λευτού ΝΔ, Αντιπροέδρου της 
Επιτροπής Δικαιωμάτων των Γυ-
ναικών και Ισότητας των Φύλων 
FEMM Ελίζας Βόζεμπεργκ συγκί-
νησαν ιδιαίτερα το ακροατήριο με 
τα αφηγηματικά τους ντοκουμέντα. 

Χαιρετισμός έγινε και από τον 
νεοεκλεγέντα Δήμαρχο Βασίλη 
Ξυπολυτά, ο οποίος επίσης εξήρε 
το έργο της ΔΕΠΙΣ και υποσχέθηκε 
τη θερμή στήριξη του στο έργο της. 

Η οικοδέσποινα, Πρόεδρος της 
Δημοτικής Επιτροπής Ισότητας 

Κηφισιάς και μέλος της Επιτροπής 
Ισότητας της ΚΕΔΕ, Αγγελική Πα-
πάζογλου, αναφέρθηκε στον δια-
χρονικό αγώνα για την εξάλειψη 
της έμφυλης βίας στην Ελλάδα και 
Ευρώπη, όπως υποστήριξε και η 
Μίκα Ιωαννίδου, μέλος της ΔΕΠΙΣ 
Κηφισιάς και Επικεφαλής της Ελ-
ληνικής Αντιπροσωπείας του Ευ-
ρωπαϊκού Λόμπυ Γυναικών. 

Χαιρέτισαν επίσης, η Ιωάννα 
Κοτσαρίνη, Πρόεδρος της Σορο-
πτιμιστικής Ένωσης Ελλάδος, η 
Αντιπεριφερειάρχης Βορείου Το-
μέα Αττικής Λουκία Κεφαλογιάν-
νη και η Αγγελική Συνοδινού, 
μέλος της Κεντρικής Πολιτικής 
Επιτροπής ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, πρώην 
Νομάρχης και Δήμαρχος. Διακε-
κριμένες ομιλήτριες, επίσης ανέ-
πτυξαν διάφορες πτυχές της βίας 
κατά των γυναικών, όπως η Δρ 
Κοινωνιολογίας, Αντιπρόεδρος 
ΔΕΠΙΣ Κηφισιάς, Λάουρα Αλιπρά-
ντη, η Ερευνήτρια Ψυχολογίας, 
Ψυχοθεραπεύτρια, Παιγνιοθερα-
πεύτρια, Μαριάννα Αντωνακάκη, 
η Σοφία Βαγενά, Πρόεδρος Δικαι-
ωμάτων και Ισότητας Αστυνομικού 
Προσωπικού της ΠΟΑΣΥ και η 
Ντόρα Παπαδοπούλου - Χαμουζά, 
Δρ Ψυχολογίας. 

Έκπληξη στο πάνελ η παρουσία 
ενός ανδρός, του Δρ Χρήστου Μα-

ντά, Επιστημονικού Εμπειρογνώ-
μονα της ΔΕΠΙΣ και Επιστημονικού 
Συνεργάτη ΚΕΦΙΜ, ο οποίος εξήρε 
τη δυνατή παρουσία της γυναίκας 
στη ζωή μας σε όλα τα επίπεδα, 
από τη μητρότητα έως τα κέντρα 
λήψεως αποφάσεων.

Το δοξάρι της διεθνώς βραβευ-
μένης βιολονίστριας, Ιωάννας 
Γαϊτάνη σφράγισε τη βραδιά και με 
μουσικό «άρωμα» Χριστουγέννων, 

ενώ η λιλιπούτεια κόρη της της 
κρατούσε ρυθμό με τις μαράκες 
της. Πολύ γλυκό ήταν και το κέρα-
σμα, χορηγία από το «ΔΕΙΠΝΟΣΟ-
ΦΙΣΤΗΡΙΟΝ», στα ιστορικά κηφι-
σιώτικα σαλόνια Λοβέρδου που 
άνοιξαν για τον Δήμο χάρη στην 
ευγενική φιλοξενία του καλλιτε-
χνικού διευθυντή Γιώργου Καρά-
μπελα, με την επιμέλεια της υπεύ-
θυνης του PR, Εβίτας Αμπατζίδου.

Ημέρα κατά της Βίας

Συζήτηση για την οικονομία και το κύμα ακρίβειας 
που σαρώνει την αγορά, ξεκινώντας από την Ενέργεια, 
οργάνωσε η ΟΜ ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Κηφισιάς, το βράδυ της 
Δευτέρας 4 Δεκεμβρίου στο Πολιτιστικό Κέντρο της 
Κηφισιάς. Προσκεκλημένοι ομιλητές ο Νικόλας Φα-
ραντούρης, Καθηγητής Ευρωπαϊκού Δικαίου και 
Δικαίου Ενέργειας Παν. Πειραιώς και ο Παναγιώτης 
Κορκολής, Διευθυντής Ανάπτυξης στο Ινστιτούτο 
Εναλλακτικών Πολιτικών «ΕΝΑ», πρώην Γενικός 
Γραμματέας Δημοσίων Επενδύσεων και ΕΣΠΑ στο 
Υπ. Οικονομίας.

Σε μια κατάμεστη αίθουσα οι εισηγητές ανέλυσαν 
για ποιο λόγο έχουμε φτάσει σε αυτό το επίπεδο με 
τις καθημερινές αυξήσεις των τιμών σε όλα τα αγαθά 
και τι μπορεί να γίνει ώστε να συγκρατηθούν και να 
μειωθούν οι τιμές.

Χείμαρρος ο καθηγητής Νικόλας Φαραντούρης 
ανέλυσε το μοντέλο που υπάρχει σήμερα με τις ασυ-

γκράτητες και ανεξέλεγκτες μεθόδους της ελεύθερης 
οικονομίας, χωρίς ανταγωνισμό, λόγω των μονοπω-
λίων κυρίως στα καύσιμα.

Ο Παναγιώτης Κοκολάκης είπε ανάμεσα σε άλλα 
πως ο Έλληνας χαλάει περισσότερα χρήματα από τον 
μικρό μισθό του για να μπορέσει να επιβιώσει σε ένα 
κράτος που δεν του παρέχει φθηνές και αξιόπιστες 
κοινωφελείς υπηρεσίες, όπως την Υγεία, την Εκπαί-
δευση, την Επικοινωνία, το ρεύμα, το νερό.

Τους εισηγητές παρουσίασε ο Γραμματέας της ΟΜ 
Κηφισιάς Στάθης Γρίβας, ο οποίος αναφερόμενος 
στις εσωκομματικές καταστάσεις του ΣΥΡΙΖΑ είπε 
πως λυπάται πολύ με τις αποχωρήσεις των συντρό-
φων του.

Αυτές όμως οι αποχωρήσεις δεν πτόησαν τον κόσμο 
της «κυβερνώσας Αριστεράς» όπως είπε και ο Γραμ-
ματέας ώστε να γεμίσουν την αίθουσα και να παρα-
κολουθήσουν τους διακεκριμένους ομιλητές.

Στης ακρίβειας 
τον καιρό

Από αριστερά Παναγιώτης Κοκολάκης, Στάθης Γρίβας 
και Νικόλας Φαραντούρης
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Α  φιερωμένο στην Ειρήνη των 
Λαών, ήταν το φετινό διήμερο 41ο 

Διεθνές Φεστιβάλ των Τροβαδούρων 
Κηφισιάς, που διοργανώθηκε 25 και 
26 Νοεμβρίου στο Πολιτιστικό Κέντρο.

Αν και η πρώτη ημέρα το Σάββατο 
ήταν δύσκολη με το 112 να έχει προει-
δοποιήσει για μη μετακίνηση λόγω 
επικίνδυνων καιρικών φαινομένων, 
οι παιδικές χορωδίες έκλεψαν την 
παράσταση με την πολύ όμορφη και 
ζεστή παρουσία τους. Το Φεστιβάλ 
άνοιξαν οι Μικροί Τροβαδούροι που 
υπό την διεύθυνση του μαέστρου τους 
Γιώργου Σιτώτη, καταχειροκροτήθη-
καν.

Ακολούθησαν, η Παιδική Χορω-
δία του Δημοτικού Ωδείου του Δήμου 
Αμαρουσίου, υπό την διεύθυνση της 
Φωτεινής Κοσκόρου, με συνοδεία 
στο πιάνο την Αμαλία Ραυτοπού-
λου, η Δημοτική Παιδική και Νεανική 
Χορωδία Λαμίας, σε διδασκαλία-
διεύθυνση της Κατερίνας Μπότση, 
ενώ στο βιολί ήταν η Αντονέλα 
Τσέφα και στο πιάνο ο Επαμεινώνδας 
Βεργιόγλου και τελευταία χορωδία 
της βραδιάς η Χορωδία «Μελωδικές 
Κουκουβάγιες» του Συλλόγου Γονέων 
και Κηδεμόνων του 1ου Δημοτικού 
Μεταμόρφωσης, σε διδασκαλία και 

διεύθυνση του Γιώργου Σιτώτη.
Την επόμενη μέρα,  Κυριακή  26 

Νοεμβρίου, το κρύο ήταν τσουχτερό, 
χωρίς όμως έντονα καιρικά φαινό-
μενα και η βραδιά κύλησε όμορφα 
με γλυκές μελωδίες με τις τέσσερις 
χορωδίες που συμμετείχαν να κατα-
χειροκροτούνται από το κοινό που τις 
παρακολούθησε.

Πρώτη άνοιξε την χορωδιακή εσπε-
ρίδα η χορωδία της Κάτω Τιθορέας 
σε διδασκαλία - διεύθυνση της Κατε-
ρίνας Μπότση, ενώ στο πιάνο ήταν ο 
Επαμεινώνδας Βεργιόγλου.

Η Μικτή Χορωδία του Δήμου Κηφι-
σιάς υπό την διεύθυνση του Θανάση 
Αρβανίτη και στο πιάνο την Λίλα 
Καρπαθάκη, έκλεψε την παράσταση. 
Εξαιρετική και η  παρουσία της Μικτής 
Χορωδίας Πύργου σε διδασκαλία-
διεύθυνση του Θοδωρή Παναγό-
πουλου, με συνοδεία στο πιάνο την 
Κωνσταντίνα Αναστοπούλου.

Το Φεστιβάλ έκλεισε η προσκε-
κλημένη χορωδία από τη Μολδαβία 
της Ρουμανίας DOR DE DOINA, που 
τραγούδησε παραδοσιακά τραγού-
δια της περιοχής υπό την διεύθυνση 

της Dina Izbisciuc, ενώ στο ακορ-
ντεόν συνόδευε ο Tubor Sprincen. 
Τη χορωδία συνόδευσε ο πρέσβης 
της Ρουμανίας, o οποίος και φωτο-
γραφήθηκε με τους διοργανωτές του 
Φεστιβάλ.

Στο Φεστιβάλ παραβρέθηκαν ο 
απερχόμενος Δήμαρχος Κηφισιάς 
Γιώργος Θωμάκος, ο οποίος και 
χαιρέτισε την πρώτη ημέρα, καθώς 
επίσης και ο αντιδήμαρχος Γιώρ-
γος Σκορδίλης και η προέδρος της 
ΠΡΟΝΟΗ, Αγγελική Βαλασοπούλου. 

Την παρουσίαση επιμελήθηκε ο 
πρόεδρος των Τροβαδούρων Φίλιπ-
πος Χίου, ενώ παρέστησαν η πρώην 
πρόεδρος και στυλοβάτης του συλλό-
γου Ολυμπία Καλού με τον σύζυγό της 
Γιώργο και φυσικά μέλη του Συλλό-
γου. 

Ο Φίλιππος Χίου παρέδωσε στην 
για πολλά χρόνια πρώην πρόεδρο 
Ολυμπία Καλού μία όμορφη ανθι-
σμένη ορχιδέα για την προσφορά της 
στον Σύλλογο. 

Η Ολυμπία Καλού ευχήθηκε στον 
σύλλογο που κλείνει φέτος τα 44 του 
χρόνια να ξεπεράσει τα δικά της 88α 
γενέθλια, κάτι που ευχόμαστε και 
εμείς για τις όμορφες μελωδίες που 
μας χαρίζει.

Οι Τροβαδούροι τραγουδούν για 
την Ειρήνη των Λαών

Ο Φίλιππος Χίου με τον Γιώργο Θωμάκο και τα μέλη των Τροβαδούρων 
Μεταξία Τράνακα, Ευγενία Σπύρου και Ολυμπία Καλού

Η επί σειρά ετών στυλοβάτης του Συλλόγου, Ολυμπία Καλού, 
με τον πρόεδρο, Φίλιππο Χίου

Το Φεστιβάλ άνοιξαν οι Μικροί Τροβαδούροι 
υπό τη διεύθυνση του Γιώργου Σιτώτη
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Με δήλωσή της σε προ-
σωπικό μέσο κοινωνι-

κής δικτύωσης, η επικεφα-
λής του συνδυασμού 
«Κοινωνία Παρούσα»,  Αγ-
γελική Παπάζογλου, απο-
χωρεί από το κόμμα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ. Η αποχώρηση 
αυτή έρχεται μετά και από 
την αποχώρηση του συζύγου 
της, πρώην προέδρου της 
Βουλής, Νίκου Βούτση και 
έπειτα από μια σειρά αποχω-
ρήσεων πολλών στελεχών 
του κόμματος της αντιπολί-
τευσης. Όπως αναφέρει  θα 
συνεχίσει να τιμά τους ψη-
φοφόρους και τα μέλη της 
δημοτικής παράταξης, πα-
ραμένοντας επικεφαλής της.

 
Η δήλωση 

«Ένας κύκλος 33 ετών 
από τα μαθητικά και φοιτητι-
κά μου χρόνια στην Ένωση 
Αριστερών Νέων και στη 
Νεολαία ΣΥΝ και μετέπειτα 

στο Κόμμα του ΣΥΝΑΣΠΙΣ-
ΜΟΥ και του ΣΥΡΙΖΑ ολο-
κληρώνεται σήμερα.

Κρατώ στις γεμάτες 
εμπειρίες αποσκευές μου τη 
συντροφικότητα, την περη-
φάνια και τη χαρά, που μοι-
ραστήκαμε πολλοί και πολ-
λές στο διάβα αυτών των 
χρόνων στις μεγάλες κα-
μπές της Ανανεωτικής και 
Ριζοσπαστικής Αριστεράς, 
των πολύμορφων κινημά-
των που μετείχαμε, του με-
γάλου εγχειρήματος διαρ-
κούς ανανέωσης του 
κομματικού μας φορέα από 
τα πρώτα χρόνια του Χώρου 
Διαλόγου και Κοινής Δρά-
σης της Αριστεράς και μετέ-
πειτα κατά την ίδρυση του 
ΣΥΡΙΖΑ και τη κυβέρνηση 
της Αριστεράς πάντα με το 
βλέμμα στραμμένο στην κοι-
νωνία και τις ανάγκες της και 
με ανοιχτή αντίληψη.

Το κόμμα μέσα στο οποίο 
γαλουχηθήκαμε με τις αξίες, 

τις αρχές και τη συντροφικό-
τητα της Αριστεράς δυστυ-
χώς δεν υπάρχει πια. Το 
παράδειγμα του ήθους της 
Αριστεράς όπως το ζήσαμε 
και το υπηρετήσαμε και το 
οποίο θα θέλαμε να μεταλα-
μπαδεύσουμε στη νέα γενιά 
δεν κατοικεί πλέον εντός 
των τειχών της Κουμουν-
δούρου.

Στη θέση του υπάρχει ένα 
μεταλλαγμένο μετανεωτε-
ρικό μόρφωμα υπό την Προ-
εδρία του κ. Κασσελάκη και 
τη νέα ηγεσία του κόμματος 
που λειτουργεί εκδικητικά 

και τιμωρητικά, επαναφέρο-
ντας εντός των τειχών μας 
τις αλήστου μνήμης αντιλή-
ψεις περί «εσωτερικού 
εχθρού», υπονομευτών και 
προδοτών, περί «πέμπτης 
φάλαγγας». 

Αποδομεί τη μέχρι τώρα 
πορεία και αριστερή φυσιο-
γνωμία του ΣΥΡΙΖΑ, τις ημέ-
ρες της διακυβέρνησης του 
κόμματος μας και λοιδορεί 
εν τέλει την ίδια την Αριστε-
ρά, τις αποφάσεις και την 
λειτουργία του κόμματος 
καθώς και τα ενεργά κομμα-
τικά μέλη που έδιναν και 
δίνουν το "παρών" σε όλες 
τις μάχες. Νέα ήθη με πυρή-
να τον αυτάρεσκο και αλλο-
πρόσαλλο αρχηγισμό του κ. 
Κασσελάκη, τον αυριανισμό 
της προεδρικής του αυλής, 
την παράκαμψη των αποφά-
σεων και των συλλογικών 
λειτουργιών του κόμματος.

Η σημερινή κατάσταση 
που έχει διαμορφωθεί δεν 

με εκφράζει πολιτικά και πο-
λιτισμικά και ως εκ τούτου 
δεν μπορώ να εκπροσωπή-
σω δημόσια ή να συμμετέχω 
στον σημερινό ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ. 
Παραιτούμαι από μέλος της 
ΝΕ ΣΥΡΙΖΑ ΠΣ Βόρειας Αθή-
νας και αποχωρώ από μέλος 
του κόμματος.

Κρατώ ζωντανή την ελπί-
δα ανασύνθεσης του χώρου 
της σύγχρονης πλουραλιστι-
κής Αριστεράς και των κινη-
μάτων ως απάντηση στη 
νεοφιλελεύθερη ηγεμονία, 
στις αναδυόμενες κρίσεις, 
στη βία και στις ανισότητες, 
στην ακροδεξιά. Μένω πα-
ρούσα και ενεργή στον δια-
χρονικό αγώνα για ισότητα 
και ελευθερία.

Ως επικεφαλής της δημο-
τικής παράταξης «Κοινωνία 
Παρούσα» που έλαβε πρό-
σφατα τη στήριξη του ΣΥΡΙ-
ΖΑ ΠΣ στις αυτοδιοικητικές 
εκλογές και στην οποία με-
τέχουν και κομματικά μέλη 

ή ψηφοφόροι του ΣΥΡΙΖΑ 
δεσμεύομαι επί τη βάση του 
αυτοδιοικητικού μας προ-
γράμματος ότι θα τιμήσω στο 
δημοτικό συμβούλιο την 
ψήφο και την εμπιστοσύνη 
όσων μας στήριξαν και μας 
στηρίζουν. 

Η παράταξή μας θα εξα-
κολουθήσει να είναι ανοι-
χτή, να σέβεται όλα τα μέλη 
της ανεξαρτήτως των δια-
φορετικών πολιτικών προ-
τιμήσεων, να μένει έξω από 
το κλίμα των ύβρεων και 
της τοξικότητας, να λειτουρ-
γεί δημοκρατικά και να απο-
τελεί τον κοινό τόπο για τη 
συμπόρευση με την κοινω-
νία για προοδευτικές λύσεις 
με όραμα, συνέπεια και αξι-
οπιστία.

Με συντροφική εκτίμηση,
 Αγγελική Παπάζογλου

Δημοτική Σύμβουλος
 Επικεφαλής 

δημοτικής παράταξης 
"Κοινωνία Παρούσα"»

Αποχωρεί η Αγγελική Παπάζογλου από τον ΣΥΡΙΖΑ- ΠΣ

Στο Λουρίδειο Ίδρυμα πραγματοποιήθηκε το τελευ-
ταίο Διοικητικό Συμβούλιο του έτους, του Συλλόγου 
«Οι Φίλοι του Μουσείου Δροσίνη».

Αρχικά, στο Λουρίδειο Ίδρυμα ανακοινώθηκαν τα 
πεπραγμένα του συλλόγου για τη χρονιά που πέρασε. 
Μάλιστα, ο τόπος του συμβουλίου γεννά μια ελπίδα 
συνεργασίας με το ίδιο το Λουρίδειο Ίδρυμα!.. 

Θα ήταν παράλειψη να μην πούμε λίγα λόγια για τον 
Λουρίδη ο οποίος γεννήθηκε το 1905 στην Κωνστα-
ντινούπολη και απεβίωσε το 2005. Πρόκειται για ένα 
χαρισματικό άνθρωπο που βίωσε όλη τη περασμένη 
εποχή. Υπήρξε, μάλιστα, καθηγητής στην Οδοντιατρι-
κή σχολή.

Το Κοινωφελές και Εθνωφελές «Λουρίδειο Ίδρυμα 
– Μνήμες της Πόλης» ιδρύθηκε το 1982, με Ιδρυτή και 
ισόβιο Πρόεδρο τον Ορέστη Λουρίδη. Το Ίδρυμα εγκα-
ταστάθηκε απ' αρχής, διατηρούμενο έως σήμερα, σε 
ευρύχωρο ιδιόκτητο διαμέρισμα στην επί της οδού 
Βασιλίσσης Σοφίας 12 πολυκατοικία, στον 3ο όροφο.

Το Λουρίδειο Ίδρυμα λειτούργησε ως το λατρεμένο 
πνευματικό τέκνο του Ορ. Λουρίδη, ο οποίος το αντι-
μετώπιζε ως μία προέκταση του εαυτού του. Υπάρχουν 

σ' αυτό συγκεντρωμένα κειμήλια που σχετίζονται 
ευρύτερα με το Βυζαντινό πολιτισμό και ειδικότερα 
με τον πολιτισμό της Κωνσταντινουπόλεως, αλλά και 
προσωπικά κειμήλια του Λουρίδη (παράσημα, μετάλ-
λια, διπλώματα, τιμητικοί τίτλοι, αρχειακό και φωτο-
γραφικό υλικό), τα οποία παρουσιάζουν συμπυκνω-
μένο όλο τον εθνικό, κοινωνικό και πνευματικό μόχθο 
του ιδρυτού του Ιδρύματος.

Επιπρόσθετα, όσον αφορά το  διοικητικό συμβούλιο 
πολλές δράσεις ανακοινώθηκαν. Ανάμεσα σε αυτές  
ήταν η φιλανθρωπική βοήθεια στη Θεσσαλία, η πραγ-

ματοποίηση  πανελλήνιου μαθητικού δι-
αγωνισμού με τη συνεργασία του Συλλό-
γου μας,  την ΠΕΦ, η επανέκδοση επτά 
βιβλίων που είχαν εξαντληθεί.

Συνοψίζοντας το συμβούλιο έκλεισε σε 
ένα κλίμα χαράς και ευωχίας και με πολ-
λές νέες προτάσεις για τη χρονιά που έρ-
χεται που αφορούν τις Πολιτιστικές Δια-
δρομές του Συλλόγου που θα βγάλει τα 
μέλη του του Συλλόγου οι Φίλοι του Μου-
σείου Δροσίνη εκτός των τοιχών ώστε να 
ανοίξουν τους όριζοντές τους και να στο-

χαστούν με κριτική σκέψη εμπλουτίζοντας τις γνώσεις 
τους. Έτσι, αποφάσισαν να επισκεφτούν πολλές νέες 
Εκθέσεις όπως αυτή της παράλληλης θέασης στο 
ίδρυμα Εικαστικών Τεχνών Θεοχαράκη, καθώς και 
την έκθεση στο Κυκλαδικό Μουσείο, όπου η αιχμή 
του δόρατος θα είναι η προσωπικότητα του Μεγάλου 
Αλεξάνδρου.

Εύγε στους Φίλους του Μουσείου Δροσίνη με τα 
πολλά υποσχόμενα σχέδια τους!!!

Ευφροσύνη Λούζη

Οι Φίλοι του Μουσείου Δροσίνη συνεδρίασαν στο Λουρίδειο Ίδρυμα



1713 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2023

Του Παράσχου Καραβατάκη
Αρχιτέκτονα Ε.Μ.Π.
Μέλους του ICOMOS

Η επιστημονική περιοχή της προ-
στασίας της πολιτιστικής κλη-

ρονομιάς αποτελεί έναν κλάδο με 
βαθιές διεπιστημονικές διασυνδέ-
σεις και δικό της εννοιολογικό σύ-
στημα. Μια συνδιαλλαγή κλάδων 
όπως η ιστορία, η αρχιτεκτονική, η 
αισθητική και η τεχνολογία, παρεί-
χε τη γένεση ενός μοναδικού συνό-
λου εννοιών που σχετίζονται με την 
προστασία των μνημείων.

Κρίνεται ως απαραίτητη η μετά-
βαση από καθημερινούς χαρακτη-
ρισμούς όπως «παραδοσιακό» και 
«νεοκλασικό» και από ένα γενικό 
καθεστώς προστασίας, στην οργά-
νωση ενός λεξιλογίου και μιας πρα-
κτικής, μέσα από την εγκατεστημέ-
νη και με ισχυρό λόγο στις χώρες 
του εξωτερικού, επιστήμη της απο-
κατάστασης μνημείων. Μια περιοχή 
με μακροχρόνια εμπειρία από την 
ενεργή ενασχόληση με τα μνημεία 
και την προστασία τους.

Η λέξη μνημείο προέρχεται από 
το ρήμα «μνάομαι – μιμνήσκω» και 
εκφράζει την ανάμνηση για μια ιστο-
ρική συνθήκη, με τον καθημερινό 
υπαινιγμό της λέξης να δηλώνει και 
μνημειακό κτίσμα, ένα ιδιαίτερο 
προϊόν της ανθρώπινης δραστηρι-
ότητας. Με τους ορισμούς και τα 
άρθρα του Χάρτη της Βενετίας, η 
έννοια του διατηρητέου μνημείου 
διευρύνεται, και περιλαμβάνει, όχι 
μόνο την υψηλή αρχιτεκτονική, 

αλλά και την ανώνυμη, απλή αρχι-
τεκτονική (architettur aminore).

Η συνεχώς επικρατούσα άποψη, 
που γεννήθηκε μετά τις κρίσεις του 
20ουαιώνα, ότι τα μνημειακά έργα 
των λαών αποτελούν «κοινή κλη-
ρονομιά» δημιούργησε την ανάγκη 
για διεθνείς συνεργασίες και συ-
νέργιες. 

Σε αυτήν την ανάγκη απάντησε η 
δημιουργία διεθνών οργανισμών 
όπως το ICOMOS (Διεθνές Συμβού-
λιο Μνημείων και Τοποθεσιών), η 
UNESCO (Εκπαιδευτικός Επιστη-
μονικός και Πολιτιστικός Οργανι-
σμός του Οργανισμού Ηνωμένων 
Εθνών) και το COE (Συμβούλιο της 
Ευρώπης). Ανάμεσα στις λοιπές 
δραστηριότητες αυτών των οργα-
νισμών είναι η παραγωγή κειμένων 
που εστιάζουν στη συντήρηση και 
αποκατάσταση της κτισμένης πα-
γκόσμιας πολιτιστικής κληρονο-
μιάς. «Χάρτης» είναι μια από τις 
επίσημες ονομασίες αυτών των 
κειμένων και η πλέον επικρατούσα 
σύνοψη του συνόλου όρων όπως 
συμβάσεις, συστάσεις, διακηρύξεις 
κ.α.

Πριν συνεχίσουμε την ανάπτυξη 
της προβληματικής μας, οφείλουμε 
να ξεχωρίσουμε τους ορισμούς της 
«Αποκατάσταση της Αρχικής Μορ-
φής» από την «Αποκατάσταση» 
(resturo) τους οποίους δεν πρέπει 
να συγχέουμε. Ορίζουμε την Απο-
κατάσταση της Αρχικής Μορφής, 
ως την απομάκρυνση όλων των 
μεταγενέστερων επεμβάσεων ενός 
μνημείου, με σκοπό την απόκτηση 

της αρχικής μορφής του. Η Αποκα-
τάσταση (αποκαθιστώ) αφορά την 
επέμβαση που θα πρέπει να κάνου-
με για να εξασφαλίσουμε τη συνέ-
χιση της ύπαρξής του και τη μετα-
βίβασή του στις μελλοντικές γενεές. 
Συνεπώς όταν μιλάμε για Αποκατά-
σταση εννοούμε την υιοθέτηση μιας 
ενεργής στάσης απέναντι στα δια-
τηρητέα μνημεία. 

Το αστικό τοπίο της Κηφισιάς, ως 
χαοτικό συνονθύλευμα ετερόκλη-
των κτιριακών μορφών, ανάμεσα 
στο οποίο τα νεοκλασικά διατηρη-
τέα μνημεία παρουσιάζουν μια όχι 
ευχάριστη εικόνα, συνθλίβει οτιδή-
ποτε προϋπήρχε της νεοελληνικής 
οικιστικής ανάπτυξης. Τα ξεχωρί-
ζουμε συνεπώς, και λαμβάνουμε 
μια ενεργή θέση απέναντι στην 
προστασία τους. 

Προβληματιζόμαστε σχετικά με 
την επαναχρησιμοποίηση αυτών 
των ζωντανών μαρτυριών της μα-
κρόχρονης παραδόσεώς μας. Ανοί-
γουμε διάλογο με το παρελθόν. Σε 
περίπτωση που επιλέξουμε να υπο-

στηρίξουμε την επαναχρησιμοποί-
ηση ενός κτιρίου, προχωράμε σε 
διαδικασίες εξυγίανσης αυτού, στη 
λήψη δηλαδή όλων των μέτρων 
που εξασφαλίζουν μια λειτουργική 
και υγιεινή χρήση των αρχιτεκτονι-
κών μνημείων. Προβαίνουμε σε 
συμπλήρωση όλων των γλυπτικών, 
ζωγραφικών και διακοσμητικών 
στοιχείων που είναι (δεμένα) και 
χαρακτηρίζουν το μνημείο (με 
ελεύθερη ερμηνεία αυτών μόνο 
κατόπιν κριτικού ελέγχου και αυ-
στηρά όπου χρειάζεται). Εξασφαλί-
ζουμε προληπτική προστασία, προ-
λαβαίνοντας την αναγκαιότητα μιας 
ολοκληρωτικής επέμβασης αποκα-
τάστασης  όταν κρίνεται απαραίτητο. 
Οργανώνουμε επαναλαμβανόμενα 
μέτρα και ενέργειες για να διατηρή-
σουμε την υλική και αισθητική υπό-
σταση των μνημείων.

Αφορμή σκέψεων και προβλημα-
τισμού του γραφείου μας, είναι η 
διάσωση και η αξιοποίηση κτισμά-
των στον Δήμο μας που έχουν ανα-
κηρυχθεί διατηρητέα κτίρια. Τα 

χαρακτηριστικά αυτά δείγματα της 
αρχιτεκτονικής κληρονομιάς, ξε-
χωρίζουν ακόμη και σήμερα για το 
ιδιαίτερο κάλλος και την αισθητική 
τους στο αστικό περιβάλλον.

Στον Δήμο μας υπάρχουν διά-
σπαρτα κτίρια και μνημεία τα οποία 
στολίζουν την πόλη. Όμως ορισμέ-
να από αυτά είναι εγκαταλελειμμέ-
να στη φθορά του χρόνου, από τους 
ιδιοκτήτες τους. Για τα κτίρια αυτά 
θα μπορούσε ο Δήμος να δημιουρ-
γήσει έναν σύνδεσμο με επιτροπή, 
η οποία μετά από αξιολόγηση να 
καταθέτει τις ενστάσεις της ή της 
προτάσεις της στο Υπουργείου Πο-
λιτισμού και στο Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης. Με τον τρόπο αυτό θα μπορέσει 
να ληφθεί μέριμνα επιδοτήσεως 
των κτιρίων, είτε μέσα από εθνικά 
προγράμματα, είτε σε συνεργασία 
των ιδιοκτητών τους με ενδιαφερό-
μενους επιχειρηματίες, οι οποίοι θα 
συμβάλλουν οικονομικά όχι μόνον 
στην διατήρησή τους αλλά και στην 
αξιοποίηση αυτών. Και αυτό διότι η 
πόλη αποτελεί χαρακτηριστικό πα-
ράδειγμα αδυναμίας όλων των επι-
πέδων να αντιληφθούν την αξία και 
την προστασία των διατηρητέων 
της.

Τέλος, ο Δήμος μέσω αναπτυξια-
κής εταιρείας, μπορεί να κινεί τα 
νήματα για την αξιοποίησή τους. Με 
αυτή τη διαδικασία, δημιουργείται 
ένας άλλος επιχειρηματικός παρά-
γοντας στην πόλη με (οίκους) που 
θα εκδηλώνουν το ενδιαφέρον τους 
με την εγκατάστασή τους στον δήμο, 
π.χ Hotel Boutique. 

ΕΝΑΣ ΔΙΑΡΚΗΣ ΔΙΑΛΟΓΟΣ ΜΕ ΤΟ ΠΑΡΕΛΘΟΝ

Διατήρηση μνημείων στην Κηφισιά

Η Αίγυπτος των Ελλήνων στο Άστυ
Την Τετάρτη 22 Νοεμβρίου το απόγευμα πραγματοποιήθηκε στη φιλόξενη αίθουσα εκδηλώσεων 

του Άστεως Αιγυπτιωτών με απόλυτη επιτυχία η ομιλία του καθηγητή Ιστορίας της Επιστήμης και 
συγγραφέα,  Κωνσταντίνου Γεωργακόπουλου, με  θέμα  «Η Αίγυπτος των Ελλήνων».

Μεταξύ του κοινού τίμησαν την εκδήλωση οι Πρόεδροι Συλλόγων Αβερωφιτών κ. Κατσίμπας, 
Προσκόπων Αλεξανδρείας κ. Παντελίδης, Κεφαλλήνων κ. Κεκάτος, Απόλλωνα Μουσιγέτη κα 
Μπισκίνη, Κεφαλαρίου κα Κουλουριώτη, Χίων κα Πιτίδη, Παιδιών Της Γης κα Σιδηροπούλου, οι 
εκπρόσωποι ΕΑΑΝ, υποναύαρχος κ. Σιδερής, ΠΑΣΥΒΕΤΑ κ. Βουτσινάς και ο επίτιμος Πρόεδρος 
ΟΣΑΕ κ. Οικονομίδης.
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Χ  ρησιμοποιώ καθημερινά 
ηλεκτρικό και μετρό και 

κάθε φορά αναρωτιέμαι τι θα πη-
γαίνει σήμερα στραβά. Οι επιλο-
γές δεν είναι πολλές. Πρωτοτυπία 
στις ζημιές ελάχιστη, τα ίδια και 
τα ίδια δεν λειτουργούν σωστά. 

 Ένα ημερολόγιο λοιπόν που 
σκέφτηκα κάποια στιγμή να κρα-
τήσω για πλάκα δεν θα είχε κα-
νένα ενδιαφέρον. Σήμερα για 
παράδειγμα δεν άνοιγαν κάποιες 
από τις πόρτες στο βαγόνι. Και 
άλλη φορά μπορεί να μην άνοι-

γαν δύο συνεχόμενες πόρτες. 
Εκεί βλέπεις πανικόβλητους επι-
βάτες να προσπαθούν να διασχί-
σουν ένα υπεργεμάτο βαγόνι 
προκειμένου να βρουν πόρτα να 
βγουν. Μου έχει τύχει και βαγόνι 
με πόρτα που δεν έκλεινε. Κα-
θώς και με πόρτα που άνοιγε 
κανονικά, είχε όμως αναμενόμε-
νο το προειδοποιητικό κόκκινο 
φωτάκι που υποδείκνυε ότι δεν 
άνοιγε, ενώ η άλλη που δεν άνοι-
γε δεν είχε καμία προειδοποίηση. 
Σήμερα, μου έτυχε και κάτι άλλο. 

Στην Ομόνοια δεν άνοιξαν οι πόρ-
τες της εξόδου επιβατών αλλά 
μόνο οι πόρτες της εισόδου. Άρ-
χισε λοιπόν ο κόσμος να μπαίνει, 
ενώ έκπληκτοι επιβάτες είχαν 
σταθεί μπροστά στις κλειστές 
πόρτες εξόδου, μέχρι να καταλά-
βουν ότι δεν θα άνοιγαν και να 
αρχίσουν να σπρώχνουν αυτούς 
που έμπαιναν, προσπαθώντας να 
βγουν.

Οι κυλιόμενες σκάλες στους 
σταθμούς είναι μια άλλη συχνή 
πληγή.  Να βλέπεις ανθρώπους 
που έρχονται από το αεροδρόμιο 
φορτωμένοι βαλίτσες να στέκο-
νται προβηματισμένοι μπροστά 
στις ακίνητες, οι οποίες θα έπρε-
πε να είναι «κυλιόμενες», σκά-
λες. Ανακοινώσεις για τις σκάλες 
που δεν λειτουργούν δεν γίνο-
νται, καθημερινές όμως είναι οι 
ανακοινώσεις για τα ασανσέρ 
στους κατά τόπους σταθμούς που 
δεν λειτουργούν, προτρέποντας 
όσους έχουν κινητικά προβλή-
ματα να αποβιβαστούν σε άλλον 
σταθμό. Βρίσκεται ας πούμε το 
σπίτι σου στη Ν. Ιωνία και έχεις 
κινητικά προβλήματα; Κατέβα 

στο Ηράκλειο που έχει ασανσέρ 
και βρες τρόπο να φτάσεις στη Ν. 
Ιωνία.

Και φτάνουμε στη συχνότητα 
των δρομολογίων. Τα οποία τυ-
χαίνει και να είναι συχνά. Είναι 
όμως κάτι που δεν ξέρεις πότε θα 
συμβεί.  Αυτό που συμβαίνει συ-
χνά είναι να προσπαθούν με ανα-
κοινώσεις να πείσουν τον κόσμο 
που προσπαθεί να χωρέσει σε 
ένα βαγόνι που δεν χωράει, να 
αφήσουν να αποχωρήσει ο συρ-
μός γιατί ακολουθεί άλλος. Ακο-

λουθεί άλλος. Αλλά πότε; 
Μεσημέρι, 3.00 - 4.00, ώρα που 

ο κόσμος πάει ή έρχεται από δου-
λειές τα δρομολόγια του ηλεκτρι-
κού ανά δεκάλεπτο.  

Κρατάμε λοιπόν τις προεκλο-
γικ ς́ε υποσχέσεις για συχνές 
συγκοινωνίες και τις βάζουμε 
μαζί με τις ασφαλείς συγκοινω-
νίες.  Εξάλλου το 41% από όσους 
κινούνται με τα μέσα συγκοινω-
νίας, μάλλον έδωσαν ψήφο εμπι-
στοσύνης στην Κυβέρνηση.

Έρικα Αθανασίου

Έτοιμοι για τα χιόνια
Στη σύσκεψη  στο υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και 

Πολιτικής Προστασίας, υπό τον υπουργό Βασίλη Κικίλια, 
μαζί με παλιούς και νέους δημάρχους συμμετείχε ο νέος 
δήμαρχος Κηφισιάς, Βασίλης Ξυπολυτάς, τη Δευτέρα 
11 Δεκεμβρίου. Το θέμα ήταν η προετοιμασία για ακραία 
καιρικά φαινόμενα, καθώς και χιονοπτώσεις.

Γνώστης και με προτάσεις, οι οποίες έγιναν αποδεκτές, 
ήταν ο νέος μας δήμαρχος. Συγκεκριμένα ο κ. Ξυπολυ-
τάς εισηγήθηκε τη διάθεση μηχανημάτων έργου του 
Στρατού στα στρατόπεδα του Βορείου Τομέα ώστε, όταν 
παρουσιαστεί ανάγκη, να συμβάλλουν άμεσα στη διά-
νοιξη των πιο δύσβατων δρόμων, γενικές νομοθετικές 
ρυθμίσεις για την άμεση ευελιξία των Δήμων σε ακραία 
καιρικά φαινόμενα, και την νομοθετική ρύθμιση έτσι 
ώστε οι δήμοι να έχουν την δυνατότητα αγοράς μεταχει-
ρισμένων μηχανημάτων Πολιτικής Προστασίας (π.χ. 
pick up και πυροσβεστικά) και τέλος, τη δημιουργία 
εκστρατειών ενημέρωσης των πολιτών σε κεντρικό 
επίπεδο και όχι από κάθε Δήμο ξεχωριστά  για την προ-
ετοιμασία και προφύλαξη, τόσο των πολιτών όσο και 

των περιουσιών τους. Ο  Βασίλης Ξυπολυτάς -πριν ανα-
λάβει καθήκοντα-  έχει προβεί στις κατάλληλες κινήσεις 
και συναντήσεις προκειμένου μια ενδεχόμενη  κακοκαι-
ρία να βρει τον Δήμο και τους δημότες όσο το δυνατόν 
καλύτερα προετοιμασμένους και θωρακισμένους από 
τα καιρικά φαινόμενα. 

Η Κηφισιά είναι από τους Δήμους που κάθε χρόνο θα 

πασπαλιστούν έστω και με λίγο χιόνι, ενώ τα πράγματα 
μπορεί να γίνουν πραγματικά δύσκολα για τους κατοί-
κους της Πολιτείας και της Εκάλης.  Η πρόληψη πάντα 
καλύτερη από τη θεραπεία και ευελπιστώντας να μην 
χρειαστεί να αντιμετωπίσουμε ακραίες καταστάσεις εί-
ναι θετικό να υπάρχει η κατάλληλη προετοιμασία σε 
περίπτωση που προκύψουν.

Ασφάλεια και ταχύτητα στις αστικές ράγες
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H αλήθεια είναι, πως οι απόψεις διίστανται 
για τα περίφημα «ξηροκάρπια». Ορισμένοι τα 
θεωρούν υπερτροφή, ενώ άλλοι τα αποφεύ-
γουν καθώς πιστεύουν πως παχαίνουν αρκετά.

Τι ισχύει πραγματικά για τους ξηρούς καρ-
πούς;

• Οι ξηροί καρποί αποτελούν αναπόσπαστο 
κομμάτι της Μεσογειακής Διατροφής και 
είναι ιδιαιτέρως εύγευστοι! Έχουν υψηλό 
δείκτη κορεσμού (μας χορταίνουν αρκετά) 
και αναπληρώνουν εύκολα τη χαμένη ενέρ-
γεια. Συνεπώς, είναι ένα απλό και εύκολο 
σνακ, που μπορούμε να έχουμε πάντα μαζί 
μας για άμεση τόνωση.

• Οι ξηροί καρποί διαθέτουν πολύ υψηλή θρε-
πτική αξία:

• Είναι εξαιρετική πηγή φυτικών ινών και 
αντιοξειδωτικών. Αξιοσημείωτο είναι, ότι τα 
περισσότερα αντιοξειδωτικά βρίσκονται στο 
κέλυφος των καρπών και το 50% αυτών χά-
νονται όταν καταναλώνουμε τους καρπούς 
αποφλοιωμένους.

• Περιέχουν τα πολύτιμα μονοακόρεστα και 
πολυακόρεστα  λιπαρά οξέα.

• Διαθέτουν βιταμίνη Ε καθώς και βιταμίνες 
του συμπλέγματος Β. Περιέχουν ιδιαίτερα 

μεγάλες ποσότητες φυλλικού οξέος (βιτα-
μίνη του συμπλέγματος Β), το οποίο είναι 
απαραίτητο για τη φυσιολογική λειτουργία 
των κυττάρων.

• Περιέχουν μαγνήσιο, χαλκό, κάλιο, σελήνιο 
και ασβέστιο. 

• Είναι πλούσιοι σε φυτοστερόλες οι οποίες 
μειώνουν την απορρόφηση της χοληστερό-
λης.

Λόγω των παραπάνω ευεργετικών συστα-
τικών η συστηματική κατανάλωση ξηρών καρ-
πών συμβάλλει:
• Στη σημαντική μείωση των τριγλυκεριδίων 

και της LDL (κακής) χοληστερόλης  στο αίμα 
αλλά και την ταυτόχρονη αύξηση της HDL 
(καλής) χοληστερόλης. 

• Στη βελτίωση της λειτουργίας και της φυσι-
κής κατάστασης των αρτηριών της καρδιάς, 
προλαμβάνοντας την εμφάνιση καρδιαγγει-
ακών παθήσεων.

• Στη βελτίωση της λειτουργίας του εντέρου, 
μέσω της διατήρηση της ισορροπίας της 
εντερικής χλωρίδας. 

• Στην ενίσχυση του ανοσοποιητικού συστή-
ματος αλλά και στην πρόληψη εμφάνισης 
ποικίλλων νοσημάτων, όπως η οστεοπό-

ρωση και ο καρκίνος.
• Στον έλεγχο των επιπέδων σακχάρου στο 

αίμα. Έρευνες δείχνουν πως βελτιώνουν 
την αντίσταση στην ινσουλίνη, συμβάλλο-
ντας στην πρόληψη του σακχαρώδους δια-
βήτη.

Ωστόσο, οι ξηροί καρποί διατροφικά ανήκουν 
στην ομάδα του λίπους, οπότε είναι θερμιδικά 
πυκνά τρόφιμα (αποδίδουν αρκετές θερμίδες 
σε μικρό όγκο τροφής). 

Συγκεκριμένα, μία χούφτα ξηρών καρπών 
κατά μέσο όρο περιλαμβάνει 18 γρ. λιπιδίων, 
τα οποία αποδίδουν περίπου 150 kcal (όσο  δύο 
φέτες ψωμί)! Επομένως, χρειάζεται να έχουμε 
μέτρο στην καταναλισκόμενη ποσότητα και να 
μην τους «τσιμπολογάμε» αλόγιστα. Επισημαί-
νεται πως, παρά το ενεργειακό φορτίο των 
καρπών, έρευνες δείχνουν ότι τα άτομα που 
τους καταναλώνουν έχουν μικρότερο ΔΜΣ 
(Δείκτη Μάζας Σώματος) από όσους δεν τους 
προτιμούν.

Συνοψίζοντας, οι ξηροί καρποί έχουν πολ-
λαπλά οφέλη για την υγεία και δεν πρέπει να 
διστάζουμε να τους αξιοποιούμε ως σνακ ή ως 
υλικό στις συνταγές μας. Χρειάζεται, όμως, να 
βάζουμε όρια στην πρόσληψή τους και να μην 
υπερβαίνουμε τη συνιστώμενη μια χούφτα (30-
40 γρ.) την ημέρα. Προσοχή στην ποσότητα 
λοιπόν!

Έλενα Κολλιαλή
Κλινικός Διαιτολόγος 
- Διατροφολόγος RD

Χρήσιμο tip
Αντί να καταναλώσουμε 

τους ξηρούς καρπούς από 
τη συσκευασία, ας φτιάξου-
με δικές μας μικρότερες 
μερίδες, μιας που είναι δύ-
σκολο να αρκεστούμε στην 
ενδεδειγμένη ποσότητα, 

όταν ξεκινήσουμε!

Μάθετε τα πάντα για 
τους ξηρούς καρπούς!

Τ η Δευτέρα 4 και την Τρίτη 5 
Δεκεμβρίου πραγματοποιή-

θηκε το 49ο ενδιάμεσο συνέδριο 
της ΠΟΕ - ΟΤΑ, του δευτεροβάθ-
μιου δηλαδή συλλογικού οργά-
νου των εργαζομένων της τοπι-
κής αυτοδιοίκησης, στο οποίο 
συμμετείχαν ως σύνεδροι, αλλά 
και παρατηρητές εκλεγμένοι 
αντιπρόσωποι που εργάζονται 
στον Δήμο Κηφισιάς.

Στο συνέδριο εκτός από τις το-
ποθετήσεις των παρατάξεων το-
ποθετήθηκαν και σύνεδροι και 
κατέθεσαν προτάσεις ως προς το 
πρόγραμμα δράσης της Ομο-
σπονδίας.

Αντίστοιχη τοποθέτηση έγινε 
και από τον πρόεδρο του Συλλό-
γου Υπαλλήλου του Δήμου μας 
Γιώργο Δορμούση, παρουσιάζο-
ντας τις θέσεις αλλά και την δρά-

ση του Συλλόγου, ενώ κατατέθη-
καν και προτάσεις για θέματα που 
έχουν απασχολήσει ιδιαίτερα το 
τελευταίο διάστημα τους εργαζό-
μενους και αφορούν κυρίως την 

υγιεινή και ασφάλεια στον χώρο 
εργασίας αλλά και μισθολογικά 
ζητήματα όσων εργάζονται με 
συμβάσεις ορισμένου χρόνου και 
δικαστικές αποφάσεις. Το συνέ-

δριο αποφάσισε ομόφωνα την 
πραγματοποίηση 24ωρης πανελ-
λαδικής απεργίας για την Πέμπτη 
14 Δεκεμβρίου και την πραγμα-
τοποίηση έκτακτου συνεδρίου 
στους επόμενους έξι μήνες, με 
κύριο θέμα την αλλαγή του κατα-
στατικού και διεύρυνση των με-
λών του. Βασικά αιτήματα της 

απεργίας είναι η κατάργηση του 
νόμου Βορίδη που βάζει φρένο 
στην μονιμοποίηση χιλιάδων 
συμβασιούχων αλλά και στη δι-
εκδίκηση αναδρομικών οφειλών 
για τους εργαζομένους, στην επα-
ναφορά του 13ου και 14ου μι-
σθού, την υγιεινή και ασφάλεια 
στον χώρο εργασίας κ.λπ.

Εκδήλωση - Συζήτηση 
για την Παλαιστίνη 

στην Κηφισιά
Η Πρωτοβουλία Κηφισιάς για Αλληλεγγύη στην Παλαιστίνη, 

καλεί σε Εκδήλωση - Συζήτηση το Σάββατο 16 Δεκεμβρίου 
στις 6:30 μμ. στο Δημαρχείο Κηφισιάς.  Θα προβληθούν βίντεο 
και ντοκιμαντέρ, ενώ θα υπάρχει και έκθεση φωτογραφίας.

Κινητοποιήσεις των Οργανισμών 
Τοπικής Αυτοδιοίκησης ενάντια στον νόμο Βορίδη
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Ανακαλύπτοντας στιγμές
Δεν θα πέσουμε στο κλισέ να πούμε «μία εικόνα, 1.000 λέ-

ξεις», οι εικόνες όμως έχουν τον δικό τους τρόπο να διη-
γούνται ιστορίες.  Παίζουν τον δικό τους 
ρόλο στη διαμόρφωση του τρόπου με τον 
οποίο βλέπουμε τον κόσμο και τους αν-
θρώπους γύρω μας. Ο κάθε άνθρωπος 
θα αποτυπώσει με διαφορετικό τρόπο το 
ίδιο στιγμιότυπο, αφήνοντας τους θεατές 
να δουν μέσα από τη δική του ματιά.

Η Βιβή Δασκαλοπούλου μας αποκαλύ-
πτει τις δικές της στιγμές μέσα από το φωτογραφικό βιβλίο της 
«Αποκαλύπτοντας στιγμές», που κυκλοφορεί από τις Εκδόσεις 
Οσελότος.  Στιγμιότυπα που μετράνε τον χρόνο με τον δικό τους 
ρυθμό, με μέσο τη φωτογραφική κάμερα. Εικόνες που απομο-
νώνουν στιγμές του χρόνου, δημιουργώντας διαφορετικά 
συναισθήματα και αφήνοντάς μας να τα μετατρέψουμε σε χι-
λιάδες λέξεις και σκέψεις.

Τρωική ραψωδία
Υπάρχει λόγος να ξαναδιαβάσουμε 

για τον Τρωικό Πόλεμο; Διαβάσαμε 
στο σχολείο και την Ιλιάδα και την 
Οδύσσεια.  Ο Μιχάλης Σπέγγος μέσα 
από το βιβλίο του «Τρωική Ραψω-
δία» που κυκλοφορεί από τις Εκδό-
σεις Επίμετρο, μας πείθει ότι υπάρ-
χει, ειδικά όταν ο αφηγητής 
προέρχεται από την άλλη πλευρά, 
την πλευρά των Τρώων.

Προϊόν μυθοπλασίας το βιβλίο αλλά βασίζεται στην έρευνα 
ιστορικών στοιχείων από τον συγγραφέα πολλών χρόνων και 
πολλών βιβλίων που υπάρχουν για τον Τρωικό Πόλεμο.  Εξάλ-
λου τα έπη του Ομήρου, καλύπτουν ορισμένες μόνο πτυχές και 
χρονικές περιόδους του Τρωικού Πολέμου.  

Με έμφαση στην  ανάμειξη των θεών γνωρίζουμε τα περισ-
σότερα για τον πόλεμο αυτό, όπου η Αφροδίτη, η Αθηνά ή η 
Άρτεμις εμπλέκονται με τον τρόπο τους στην εξέλιξη των γε-
γονότων. Έχει λοιπόν ξεχωριστό ενδιαφέρον να δούμε πώς 
και γιατί εξελίχθηκαν έτσι τα γεγονότα, αν θεοί δεν υπάρχουν, 
όπως υποψιάζεται, παρότι μάντης ο αφηγητής.  

Ο Μιχάλης Σπέγγος καταφέρνει να μας κρατήσει αμείωτο το 
ενδιαφέρον και την αγωνία για μια ιστορία που νομίζουμε ότι 
ξέρουμε.

Ημερολόγιο 2024
Ευαισθητοποιημένο κοινωνικά το PEN 

Greece, μέλος του PEN International,  δι-
εθνή οργανισμό για την προώθηση της 
λογοτεχνίας και της προστασίας της ελευ-
θερίας της έκφρασης,  κυκλοφόρησε το 
ημερολόγιο για το 2024 με κείμενα μελών 
του, με θέμα «Εξάλειψη των Προκατα-
λήψεων», με τη συμβολή των Eκδόσεων 
Αγγελάκη.

Η ευχή για μια νέα χρονιά, γόνιμη, ευτυχή, μια χρονιά αλλη-
λεγγύης, αδελφοσύνης και δημιουργικότητας σε προσωπικό, 
οικογενειακό, εθνικό και παγκόσμιο επίπεδο.

Ένα ημερολόγιο που στις σελίδες του, ανάμεσα στις 
σημειώσεις σας, μπορείτε να διαβάσετε για έναν κό-
σμο καλύτερο χωρίς προκαταλήψεις.

Ο Βοτανολόγος
Μερικές ιστορίες δεν μπορείς να τις αφήσεις μέχρι 

να μάθεις τις έγινε. Μερικοί ήρωες σε τραβάνε τόσο 
που θα ήθελες να τους γνωρίσεις, έστω κι αν δεν θα 

άντεχες να κάνεις για πολύ παρέα μαζί τους. Ο Πόου και η 
Μπράντσο είναι δύο ήρωες του M.W. Craven, που εξιχνιάζουν 
εγκλήματα, ενώ συγχρόνως δοκιμάζουν 
τα νεύρα ο ένας του άλλου.  Στο βιβλίο 
«Ο Βοτανολόγος» που κυκλοφορεί 
από τις Εκδόσεις Bell, βρίσκονται αντι-
μέτωποι όχι μόνο με ένα αλλά περισ-
σότερα μυστήρια κλειστού δωματίου. 
Πώς άραγε καταφέρνει ο δολοφόνος, 
να δολοφονεί τα θύματά του, έχοντάς 
τα μάλιστα προειδοποιήσει και χωρίς 
να φαίνεται κάποια ορατή δίοδος προ-
σέγγισης και διαφυγής;  

Ένας δολοφόνος που γίνεται εύκολα συμπαθής στο κοινό, 
αφού τα θύματα που επιλέγει είναι δημόσια άτομα, ιδιαίτερα 
απεχθή, όπως ρατσιστές και διεφθαρμένοι πολιτικοί. Τους 
αξίζει άραγε να πεθάνουν, όπως ισχυρίζεται ο δολοφόνος και 
όσοι φοράνε μπλουζάκια με μηνύματα που τον υποστηρίζουν;

Και οι τέσσερις ήταν απαίσιοι
Ένα πολιτικό μυθιστόρημα, όπως πρέπει να είναι τα αστυνο-

μικά μυθιστορήματα, σύμφωνα με την κριτική του συγγραφέα 
Φίλιππου Φιλίππου, είναι το μυθιστόρημα του Γιάννη Μόσχου 
«Και οι τέσσερις ήταν απαίσιοι», που κυκλοφορεί από τις Εκ-
δόσεις Τόπος.  Ο συγγραφέας κινείται 
μεταξύ του 1967 και του 1975, καθώς 
διηγείται μια ιστορία με βασανιστές, 
αστυνομικούς, πολιτικούς, έμπορους 
και αγρότες. Ένα σκάνδαλο που θα δο-
κιμάσει τις αντοχές του υποβαθμισμέ-
νου υπομοίραρχου που θα αναλάβει την 
υπόθεση της δολοφονίας του νομάρχη 
Μαγνησίας.  Ένα μυθιστόρημα για την 
κατάχρηση της εξουσίας, το μίσος ενά-
ντια σε κάθε τι διαφορετικό, που θέτει τον προβληματισμό «Σε 
έναν κόσμο όπου οι λύκοι φυλούν τα πρόβατα, τι πρέπει να 

κάνει ο αδικημένος για να βρει δικαιοσύνη;»  

Χρήσιμοι ηλίθιοι
Και ο μόνο ο τίτλος σε προδιαθέτει να το διαβάσεις. Υπάρ-

χουν άραγε χρήσιμοι ηλίθιοι; Στο ερώτημα απαντάει ο Άντυ 
Βρόσγος, μέσα από το βιβλίο του που κυκλοφορεί σε Εκ-
δόσεις Κύφαντα. Μια περίεργη διάρρηξη λαμβάνει χώρα 
στην Εθνική Πινακοθήκη. Η λεία είναι τρεις πίνακες. Ο ένας 
είναι του Πικάσο, ιδιαίτερα μεγάλης συναισθηματικής αξίας 

για τη χώρα. Οι άλλοι δύο του Ολλανδού Πιτ Μοντριάν και του 
Ιταλού ΓκουλιέλμοΚάτσα. Η αστυνομία ερευνά την υπόθεση, 
αλλά για καιρό οι έρευνες τελματώνουν.

Όχι, αυτό δεν είναι μυθοπλασία. Η διάρρηξη συνέβη τον Ια-
νουάριο του 2012 και ο Τύπος την χαρακτήρισε «κλοπή του 
αιώνα». Τον πίνακα του Πικάσο, το «Κεφάλι γυναίκας», το χά-
ρισε ο σπουδαίος ζωγράφος στον ελληνικό λαό για την αντί-
στασή του κατά τον Β’ Παγκόσμιο Πόλεμο. Ο πίνακας βρέθηκε 
το 2021, δυο χρόνια μετά την κυκλοφορία του βιβλίου, με εξίσου 
περίεργο τρόπο με την εξαφάνισή 
του. Αλλά, τελικά, η πραγματικότητα 
αποδείχτηκε πιο πεζή από τη λογο-
τεχνία.

Ο συγγραφέας βασιζόμενος στο 
γεγονός της διάρρηξης στήνει ένα 
αστυνομικό μυθιστόρημα αξιώσεων. 
Γιατί έγινε η κλοπή; Ποιοι την έκα-
ναν; Ποιος κρύβεται από πίσω; Και, 
τέλος πάντων, υπάρχουν στην ιστο-
ρία κάποιοι ηλίθιοι που αποδεικνύονται εξαιρετικά χρήσιμοι; 

Ένα καταιγιστικό, ανατρεπτικό, πολυεπίπεδο αστυνομικό 
μυθιστόρημα με δεμένους χαρακτήρες, σε φόντο που εναλ-
λάσσεται με ταχείς ρυθμούς και σε κάνει να νιώθεις ότι βρί-
σκεσαι σε κινούμενη άμμο. Ένα σύνθετο σκηνικό με τους 
ήρωες και την ιστορία να κινούνται στη σφαίρα του ατομικού, 
ερωτικού, κοινωνικού και παράλληλα πολιτικού.

Kairlov
«Είμαι η Αναστασία Ιβάνοβνα 

Κορλόφσκι. Η μεγάλη δούκισσα της 
Λευκορωσίας. Το τρίτο από τα τέσ-
σερα παιδιά του αρχιδούκα Ιβάν 
ΙγκνάτιεβιτςΚορλόφσκι και της Ελι-
ζαβέτα Αλεξάντροβνα της οικογέ-

νειας των Μαξίμοφ.Και αυτή είναι η 
πραγματική μου ιστορία».

Έτσι συστήνεται η ηρωίδα του επί 
μακρόν εξαντλημένου μυθιστροήματος της Πέμης Γκανά, 
«KAIRLOV», το οποίο μόλις κυκλοφόρησε σε νέα, ανανεωμέ-
νη έκδοση από τις Εκδόσεις Κύφαντα. Ένα πολυπρόσωπο 
μυθιστόρημα, μια ιστορία σε γλώσσα ρέουσα, που διαδραμα-
τίζεται στην απέραντη τσαρική ρωσική αυτοκρατορία – στην 
Αγία Πετρούπολη, τη Μόσχα, το Μινσκ, το Μπόντμπε της Γε-
ωργίας. Οι χαρακτήρες λεπτομερώς σκιαγραφημένοι και η 

Ξ Ε Φ Υ Λ Λ Ι Ζ Ο Ν Τ Α Σ  Β Ι Β Λ Ι Α  με την ΕΡΙΚΑ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ

Ενα καλό βιβλίο είναι πάντα ό,τι πρέπει. Ό,τι πρέπει για 
τα εορταστικά πρωινά στο κρεβάτι, όπου δεν χρειά-

ζεται να σηκωθείς νωρίς για να τρέξεις για δουλειά, ό,τι 
πρέπει για τα τεμπέλικα μεσημέρια στο σπίτι, ό,τι πρέπει 
για οποιαδήποτε ώρα στον καναπέ, περιμένοντας να έρ-
θει η ώρα για κάποια γιορτινή δραστηριότητα.  Και φυσι-
κά είναι πάντα ό,τι πρέπει για δώρο. Μερικές προτάσεις 
λοιπόν για ξεχωριστές ιστορίες.
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ατμόσφαιρα της περιόδου αποδίδεται πιστά και με ζωντάνια: 
οι δεξιώσεις, τα τραγούδια, τα ρούχα, τα έπιπλα, τα φαγητά, 
αλλά και η φτώχια, οι αντιπαλότητες, οι συνομωσίες, όλα μας 
μεταφέρουν σε εκείνη τη ρομαντική και συνάμα σκληρή επο-
χή. Ο Κάιρλοφ είναι ο πατρογονικός πύργος της οικογένειας 
Κορλόφσκι, δουκών της Λευκορωσίας. H ιστορία της μεγάλης 
δούκισσας Αναστασίας Ιβάνοβνα Κορλόφσκι και της οικογέ-
νειάς της. Ίντριγκες και πάθη, μίση, φιλίες και έρωτες συντα-
ράσσουν τόσο τον οικογενειακό πύργο στο Μινσκ, όσο και την 
πρωτεύουσα της χώρας, την Αγία Πετρούπολη, το δεύτερο 
μισό του 19ου αιώνα, περίοδο αλλαγών στη αυτοκρατορία και 
με την οκτωβριανή επανάσταση να μην απέχει πολύ. Το τέλος 
της ιστορίας ανατρεπτικό και απρόσμενο.

H ελληνική τριλογία: Αντίσταση 
- Απελευθέρωση - Επανάσταση

Η ιστορία είναι πάντα επίκαιρη και οι Eκδόσεις Historical 
Quest μας το υπενθυμίζουν. «...Μια εξαιρετική προσθήκη στα 

όσα έως σήμερα γνωρίζουμε για τη σκοτεινή με-
ταιχμιακή εποχή Κατοχής-Απελευ-
θέρωσης-Εμφύλιου προσφέρει η 
έκδοση της μαρτυρίας του Βρετανού 
αξιωματικού Wilfred Byford-Jones 
με τίτλο «Η ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΤΡΙΛΟΓΙΑ: 
ΑΝΤΙΣΤΑΣΗ - ΑΠΕΛΕΥΘΕΡΩΣΗ - 
ΕΠΑΝΑΣΤΑΣΗ», αναφέρει ο Δρ. 
Σύγχρονης Ελληνικής Ιστορίας, Βλά-
σης Αγτζίδης, ο οποίος γράφει και 
εισαγωγικό σημείωμα στο βιβλίο. 

Εισαγωγικά σημειώματα γράφουν επίσης ο Κώστας Γουλιάμος, 
τέως πρύτανης του Ευρωπαϊκού Πανεπιστημίου Κύπρου και 
ο βουλευτής, Διδάκτωρ Ιστορίας στο Πανεπιστήμιο του Εδιμ-
βούργου, Θεόδωρος Ρουσόπουλος. Ο συγγραφέας αφηγείται 
συγκλονιστικά περιστατικά της Αντίστασης και της Κατοχής, 
περιγράφει την κατακλυσμιαία χαρά της Απελευθέρωσης, 
επιφυλάσσεται για το τι μέλει γενέσθαι εξαιτίας της υποβόσκου-
σας αντιπαράθεσης με το Ε.Α.Μ. και τον Ε.Λ.Α.Σ. Παρών στην 
Πλατεία Συντάγματος τη Ματωμένη Κυριακή της 3ης Δεκεμ-
βρίου 1944, παρακολουθεί και καταγράφει συγκλονισμένος το 
ξέσπασμα βίας, κουβαλά ένα τραυματισμένο κορίτσι.

Τα χρόνια με τη Μάρθα
Ένα «σαγηνευτικό», όπως έχει χαρακτηριστεί βιβλίο είναι το 

βιβλίο του Μάρτιν Κόρντιτς «Τα χρόνια με τη Μάρθα», που 

κυκλοφορεί από τις Εκδόσεις ΚΨΜ. Με όχημα ένα παράταιρο 
ζευγάρι σε μια παράταιρη κοινωνία η συγγραφέας σκιαγραφεί 
όλα όσα συνιστούν τη Γερμανία ως 
«χώρα υποδοχής μεταναστών». Μό-
λις 15 χρονών ο Ζέλικο θα ερωτευτεί 
την καθηγήτρια στο Πανεπιστήμιο της 
Χαϊλδεβέργης, Μάρθα, η οποία θα 
του ανοίξει την πόρτα για έναν δια-
φορετικό κόσμό.

Λίλη
Μια αναντικατάστατη παρέα για τα 

παιδιά είναι η «Λίλη» της Παναγιώτας Μπαλινάκου, που κυ-
κλοφορεί από τις Εκδόσεις Mandanna Editions.  Αυτό ανα-
φέρει στην κριτική της η φιλόλογος, επιμελήτρια κειμένων, 
Φωτεινή Γονιδάκη και συνεχίζει: «Όσοι από εμάς είχαμε την 

χαρά να μεγαλώσουμε με μία… ουρά 
να τριγυρίζει ανάμεσα στα πόδια μας, 
γνωρίζουμε καλά πόσο καθοριστικό 
ρόλο μπορεί να παίξει ένας σκύλος 
στη ζωή ενός παιδιού. Η συμβίωσή 
τους κάτω από την ίδια στέγη, μπορεί 
να γίνει η αφορμή για μία μοναδική, 
μακροχρόνια φιλία, μέσα από την 
οποία το παιδί θα μάθει τι σημασία 
του “Νοιάζομαι για κάποιον” και εί-

μαι υπεύθυνος για αυτόν». 
Αναντικατάστατη παρέα και ένα καλό βιβλίο.  Με παρέα τις 

σελίδες του βιβλίου  «Λίλη» μαθαίνουμε την αξία της φιλίας με 
έναν τετράποδο σύντροφο.

Ο Βασιλιάς Μακρυπωγωνάτος και το 
βιβλίο που άλλαξε τον κόσμο

Μπορεί ένα βιβλίο να αλλάξει τον 
κόσμο; Μα φυσικά μπορεί μας λέει 
ο Αιμιλία Εμμανουήλ μέσα από το 
βιβλίο της «Ο Βασιλιάς Μακρυπω-
γωνάτος και το βιβλίο που άλλαξε 
τον κόσμο» που κυκλοφορεί από τις 
εκδόσεις «Κέδρος» σε εικονογρά-
φηση Αποστόλη Ιωάννου.  

Έτσι λοιπόν ξεκινάει μια ιστορία 
για την ελευθερία και μια και οι πιο 
ωραίες ιστορίες έχουν πρωταγωνιστές βασιλιάδες, βασίλισσες, 

πρίγκιπες… θα έχει κι από αυτούς. Θα είναι όμως οι καλοί της 
ιστορίας; Μια δεξιοτεχνική αφήγηση για την κατάκτηση της 
ελευθερίας που παραμένει η πιο σημαντική πρωταγωνίστρια. 
Ένα βιβλίο που συνεχίζει και μετά το τέλος της ιστορίας με 
εύπεπτες πληροφορίες και δραστηριότητες για παιδιά, που 
σχετίζονται με το Σύνταγμα και το πολίτευμα στη χώρα μας.

Για τον Ευάγγελο Αβέρωφ γράφει 
ο Κωνσταντίνος Τασούλας

Από τις Eκδόσεις της Βουλής των Ελλήνων εκδόθηκε το 
βιβλίο «Το μέγεθος και η μοίρα του Ευάγγελου Αβέρωφ-
Τοσίτσα», με συγγραφέα τον πρόεδρο της Βουλής, Κωνστα-
ντίνο Τασούλα, ο οποίος υπηρέτησε και την Κηφισιά ως δή-
μαρχος 1996 -1999. Οι Κηφισιώτες θυμούνται τον αείμνηστο 
Ευάγγελο Αβέρωφ-Τοσίτσα να κατεβαίνει πεζός την Δηληγιάν-
νη και την πλατεία της Κηφισιάς κάθε πρωί, όπου τον περίμε-
νε το υπηρεσιακό του αυτοκίνητο για να τον πάει στο Υπουργείο. 

Απόσπασμα από την κριτική βιβλίου όπως δημοσιεύθηκε 
τον Νοέμβριο 2023 στο https://
diastixo.gr/ από την κριτικό λογο-
τεχνίας Τούλα Ρεπαπή: «Ο συγγρα-
φέας με πολυτονική γραφή δίνει 
αίγλη στην αφήγησή του, αυτή η 
οποία αρμόζει και στο πρόσωπο για 
το οποίο μας μιλά. Μέσα στο πλαίσιο 
αγάπης και σεβασμού προς την προ-
σωπικότητα και το μεγαλείο του αν-
δρός, με ήπιων τόνων αφήγηση 
εστιάζει στα πολλά πρόσωπά του, δείχνοντας ταυτόχρονα τα 
στοιχεία τα οποία αποτέλεσαν αυτήν την τόσο εμπνευσμένη, 
δυναμική και σεμνή προσωπικότητα. Πολλοί είδαν τη λάμψη 
της χωρίς να έχουν δει το πραγματικό μέγεθός της και χωρίς 
να γνωρίζουν όλα όσα τη συνέθεταν. Τώρα, ο Κωνσταντίνος 
Αν. Τασούλας, με τον ρόλο του Προέδρου της Βουλής των Ελ-
λήνων, αλλά και του έμπειρου πολιτικού και του συγγραφέα, 
καταθέτει στον επί είκοσι χρόνια μέντορά του έναν γραπτό 
ύστατο φόρο τιμής, υπενθυμίζοντας στους παλαιότερους την 
ιστορική του συνεισφορά σε σημαντικά γεγονότα της Ελλάδας 
και κάνοντάς τον ταυτόχρονα γνωστόν στους νεότερους.

Ο συγγραφέας αφηγείται με σεμνότητα και δίνει ζωντάνια 
στην εξιστόρησή του παρεμβάλλοντας και τις δικές του τοπο-
θετήσεις..., δίνει στον αναγνώστη την ευκαιρία να γνωρίσει και 
τον ίδιο, δικαιώνοντας τον αείμνηστο Αβέρωφ που του ανέθε-
σε, όχι μόνο τη θέση του ιδιαίτερου γραμματέα του πολιτικού 
του γραφείου, αλλά και τη θέση του έμπιστου ανθρώπου με τον 
οποίο πέρασε τα τελευταία είκοσι χρόνια της ζωής του. Τον 
θεωρούσε και σαν «τον πολυπόθητο γιο που ποτέ δεν απέκτη-
σε». Κι ο συγγραφέας τον θεωρούσε σαν τον πατέρα, που του 
διεύρυνε τα ιδεώδη και τις αξίες της ζωής και τον ώθησε, από 
νεαρό φοιτητή της Νομικής, στην τέχνη της πολιτικής και όχι 
στο μάρκετινγκ και την τεχνολογία της...

Το μέγεθος και η μοίρα του Ευάγγελου Αβέρωφ-Τοσίτσα 
είναι ένα βιβλίο παρακαταθήκη για την πολιτική, η οποία στά-
θηκε κι η μοίρα του ανδρός. Στις μέρες μας, με την κρίση αξιών 
που περνά ο δημόσιος βίος, όπου ακούγονται «θρίαμβοι για το 
μηδέν και για το κάτι», το βιβλίο του Κωνσταντίνου Αν. Τασού-
λα έχει ένα επιπλέον νόημα, μια παραίνεση: Παραδειγματιστεί-
τε από τις αξίες του ανδρός και κάνετε τέχνη πολιτική με κέντρο 
τον άνθρωπο και όχι μάρκετινγκ της πολιτικής».

Ένα βιβλίο με όραμα
Το βιβλίο του συγγραφέα Χρίστου Αλεξόπουλου «ΟΡΑΜΑ HELLAS: 1821 – 2040» παρουσιάστηκε στο Πολιτιστικό 

Κέντρο της Κηφισιάς, τη Δευτέρα 6 Νοεμβρίου. Ο  δήμαρχος Κηφισιάς, Γιώργος Θωμάκος, στον 
χαιρετισμό του έκανε λόγο για έναν οραματιστή συγγραφέα και ενεργό πολίτη που τιμά την πόλη.

Ανάμεσα στου ομιλητές ο αρχιτέκτονας – πολεοδόμος, εικαστικός Χρήστος Κονταρούδης, που 
φιλοτέχνησε το εξώφυλλο του βιβλίου, ενώ την αίθουσα του Πολιτιστικού κοσμούσαν έργα του.  
Οι ομιλίες άρχισαν με την εισήγηση του επίτιμου καθηγητή Στρατηγικής και Διεθνών Σχέσεων 
του Πανεπιστημίου Plymouth U.K. Γεωργίου Μούρτου, συνέχισε ο  εκδότης της εφημερίδας 
«Αμαρυσία» Χρήστος Ζαγκλής, ακολούθησε ο  Γεώργιος Χρούσος, ομότιμος καθηγητής Παι-
διατρικής και Ενδοκρινολογίας. Τέλος, τον λόγο πήρε ο συγγραφέας, περιγράφοντας  συνοπτι-
κά το τρίπτυχο των τριών μεγάλων ιδεών -γεωπολιτική, πολιτισμική, συμβολική- του οράματος 
του Hellas εν όψει της 100ης επετείου του «ΟΧΙ» το 2040.
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Υγρό Πυρ...
Ο συγγραφέας Νίκος Κυριαζής έχει 

μια ευρεία γκάμα συγγραφικής δρα-
στηριότητας, με την έρευνα να απο-
τελεί το δυνατό του στοιχείο.  Έρευνα 
και μυθοπλασία αναμιγνύονται από 
την πένα του και δίνουν εξαιρετικές 
ιστορίες. Το τελευταίο του βιβλίο 
«Υγρό Πυρ, μια Ιλιάδα για το Βυζά-
ντιο», μόλις κυκλοφόρησε από τις 
Eκδόσεις Anubis και αναφέρεται στο 
«Υγρό Πυρ» το μοναδικό θαύμα που ίσως θα μπο-
ρούσε να σώσει την Πόλη.  Εφευρέτης ο Καλλίνικος, που θα μείνει στην 
ιστορία με το προσωνύμιο «Πυρπολητής». Ο συγγραφέας μας μεταφέ-
ρει στον 7ο μ.Χ. αιώνα, όταν το αραβικό Ισλάμ, πλησιάζει την Κωνστα-
ντινούπολη και το μέλλον της Βασιλεύουσας προβλέπεται δυσοίωνο. 
Η ανατροπή όμως έρχεται με μια εφεύρεση που θα χαρίσει στον βυζα-
ντινό στόλο ένα ανεκτίμητο τακτικό πλεονέκτημα.

Στον πατέρα του, Κώστα Κυριαζή, αφιερώνει το μυθιστόρημα ο συγ-
γραφέας, πρωτοπόρο στο βυζαντινό μυθιστόρημα. Για το Βυζάντιο όμως 
υπάρχουν ακόμα ιστορίες που αξίζει να ειπωθούν και ο Νίκος Κυριαζής 
ξεχώρισε μία από τις πιο ενδιαφέρουσες. Μια ιστορική περίοδο και μια 
ανακάλυψη που ανέτρεψε τον συσχετισμό δυνάμεων και άλλαξε τον 
ρου της ιστορίας.

«ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ» 
της Μαριέττας 
Πεπελάση

 
Με πρωτοβουλία 

των Φίλων Μουσείου 
Γουλανδρή Φυσικής 
Ιστορίας στη Κηφισιά, 
στο καφέ Αμμωνίτες 
στο Κέντρο ΓΑΙΑ, 
Όθωνος 100, παρου-
σιάστηκε το βιβλίο 
της Μαριέττας Πε-
πελάση «Προσωπο-
γραφίες» από τις 
Εκδόσεις ΙΑΝΟΣ.

Όπως έγραψε και η ιστορικός τέχνης Ίρις 
Κρητικού «όλοι οι δρόμοι απόψε οδηγούν 
στους Αμμωνίτες στη παρουσίαση του βιβλίου 
της Μαριέττας».  Έτσι κι έγινε, γέμισαν οι Αμ-
μωνίτες αλλά και ο έξω χώρος τους εκείνο το 
απόγευμα του Οκτωβρίου.

Αλλά τώρα ας έρθουμε και στις «Προσωπο-
γραφίες», όπου ο αρχιτέκτων και ιστορικός 
τέχνης Κωστής Καζαμιάκης, αρχίζει ως εξής 
τον πρόλογό του:  «Διαβάζοντας τα κείμενα της 
Μαριέττας Πεπελάση αισθάνεσαι τη μεγάλη 
ευχαρίστηση που προσφέρει η λογοτεχνία που 
αστράφτει και βροντά, τρέχει σαν κελαριστό 
νερό, κάνει βουτιά στην ανθρώπινη ψυχή, 
υμνεί την αγάπη και την καλοσύνη, ησυχάζει 
για λίγο και ξεπηδά πάλι σαν τις υπέροχες αυ-
τοσχεδιαστικές της μουσικές στο πιάνο γεμάτες 
χρώματα όπως τα ζωγραφικά της έργα. Τα γρα-
πτά αυτά κείμενα αποκαλύπτουν την οξυδερκή 
κοινωνική της ματιά, ως μιας επιτυχημένης 
ψυχολόγου, που παρατηρεί τα κοινωνικά γε-

γονότα και τις ανθρώπινες υποστάσεις διεξο-
δικά και πάντα με μια μεγάλη αγκαλιά και ατε-
λείωτα αποθέματα αγάπης...».

Η Μαριέττα Πεπελάση γεννήθηκε στην Αθή-
να, σπούδασε κοινωνιολογία και ψυχολογία με 
ειδίκευση στη Συμβουλευτική Ψυχολογία.  
Είναι συγγραφέας, ποιήτρια, αλλά και μουσικός 
και ζωγράφος, αλλά πρωτίστως είναι ψυχανα-
λύτρια.

 

Κλιματική αλλαγή 
- Ομιλίες 

στο Κέντρο Γαία 

Στο Αμφιθέατρο «Άγγελος Γουλανδρής» του 
Κέντρου ΓΑΙΑ στη Κηφισιά,  άρχισε την Τετάρ-
τη 1η  Νοεμβρίου 2023 το απόγευμα, ο νέος 
Κύκλος Ομιλιών του Μουσείου Γουλανδρή 
Φυσικής Ιστορίας για την Κλιματική Αλλαγή 
με θέμα «Προσαρμογή στην Κλιματική Αλλα-
γή και τις Επιπτώσεις της:  Νέες Προκλήσεις, 
Νέες Ιδέες». Στο πρώτο πάνελ του Κύκλου οι 
ομιλητές ανέλυσαν τις νέες προκλήσεις, με 
έμφαση στην Ελλάδα και τη Μεσόγειο, για την 
προσαρμογή στην Κλιματική Αλλαγή και τις 
επιπτώσεις της και παρουσίασαν τις αναγκαίες 
τομές και δράσεις. Τη συζήτηση συντόνισε η 
δημοσιογράφος Κατερίνα Χριστοφιλίδου.

Στη φωτογραφία σε πρώτο πλάνο η Πρόε-
δρος του Μουσείου Φαλή Βογιατζάκη καλω-
σόρισε τους ακροατές.  Στο πάνελ οι ομιλητές.  
Από αριστερά η Δρ. Καλλιόπη Ραδόγλου, κα-
θηγήτρια Δασικής Οικοφυσιολογίας στο Τμήμα 
Δασολογίας και Διαχείρισης Περιβ/ντος και 
Φυσικών Πόρων του ΔΠΘ, η Μαρία Δαμανάκη 
πολιτικός και πρώην Επίτροπος Θαλάσσιας 
Πολιτικής και Αλιείας στην Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή και νυν Διευθύνουσα Σύμβουλος του 
Διεθνούς Περιβαλλοντικού Οργανισμού «Τhe 
Nature Conservancy», η Κατερίνα Χριστοφι-
λίδου και ο Κων/νος Καρτάλης Καθηγητής 
Φυσικής Περιβάλλοντος και Κλίματος στο 
ΕΚΠΑ.

Γράφει η Μάρθα Φωτοπούλου

Η Μαριέττα Πεπελάση και η Ιρις Κρητικού 
στους Αμμωνίτες

Ο χρόνος ο αόρατος, 
ο ορατός

Φεύγει ο παλιός ο χρόνος, έρχεται ο νέος και ο καλύτερος 
τρόπος να τον υποδεχτούμε είναι ποιητικά με τη συνδρομή της 
ποιητικής συλλογής της συμπολίτισσάς μας, Λίας Μεγάλου – Σε-
φεριάδη, «Ο χρόνος ο αόρατος, ο ορατός – Εβδομήντα ποιήματα 
και ένα υστερόγραφο», που κυκλοφορεί από τις Εκδόσεις 
Κέδρος. 

Ποιητικό και το υστερόγραφο αφήνοντας μια ελπίδα για την 
άνοιξη που καρτερούν τα καλότυχα βουνά και οι καλόμοιροι 
κάμποι, βουνά και κάμποι που επηρεάζονται χρονικά μόνο από τις 
εποχές, αφού «δεν καρτερούν θάνατο, γεράματα δεν έχουν…» 

Με αναφορές στον χρόνο με διάφορες μορφές τα ποιήματα, 
δημιουργούν μια μελαγχολική διάθεση,  όπως η συνειδητοποίηση 
ότι ο χρόνος περνάει.

Αυτό ήταν
Ξεγλιστρούν οι μέρες
δίχως εσοχές
δίχως εξοχές
λείες ολότελα.
Αδύνατον να τις κρατήσω
αδύνατον να κρατηθώ.
Σήμερα αύριο
αναχωρώ.
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ΑΠΟΔΡΑΣΗ ΦΑΝΤΑΣΙΑΣ

Ναι, «Απόδραση Φαντασίας» είναι 
ο τίτλος της τρίτης ατομικής έκθεσης 
της ζωγράφου Λένας Ζήκου.  «Ο τίτλος 
της έκθεσής μου συμβολίζει ακριβώς 
αυτό που συμβαίνει, απόδραση της 
φαντασίας μου».  Με αυτά τα λόγια 
άρχισε η Λένα Ζήκου να μιλάει για τη 
δουλειά της και συνέχισε:  «Στην πο-
ρεία μου ως αυτοδίδακτη ζωγράφος, 
αποτύπωσα τον κόσμο μέσα από το 
πρίσμα του χρώματος και του σχεδίου....Η ζωγραφική με ταξιδεύ-
ει, είναι το φάρμακο της ζωής μου... Με επιμέλεια, πολλές φορές, 
στη λεπτομέρεια, κάθε πίνακάς μου αποτελεί διακόσμηση της ψυ-
χής μου...»   

Στη φωτό η Λένα Ζήκου με την κόρη της Άννα Μαρία Ανδρικο-
πούλου που εικονίζεται στο έργο.

CIRCULAR EMΟΤIONS  

Το Ίδρυμα Εικαστικών Τεχνών Τσιχρτζή (ΙΕΤΤ) και η ανεξάρτητη 
ιστορικός τέχνης Μαρία Μιγάδη παρουσιάζουν την ατομική έκθε-
ση ζωγραφικής της Χριστίνας Χρίστου με τον τίτλο «Circular 
Εmotions».  H ιστορικός τέχνης μεταξύ άλλων αναφέρει για τη 
δουλειά της ζωγράφου:  «Στην έκθεση αυτή, αντικρίζουμε έργα τα 
οποία αναβιώνουν κυκλικά συναισθήματα, εξυμνείται η ζωή και 

ο θρίαμβος απέναντι στις 
δυσκολίες ακόμη και όταν 
οι τελευταίες είναι δυσβά-
σταχτες...». Η έκθεση θα 
διαρκέσει εως τις 22 Δε-
κεμβρίου 2023. 

Στη φωτό έργο της Χρι-
στίνας Χρίστου.

Ε Γ Ι Ν Α Ν  Σ Τ Η Ν  Κ Η Φ Ι Σ Ι Α  Γράφει η Μάρθα Φωτοπούλου

Μια διαφορετική έκθε-
ση που περιλαμβάνει 

αντιπροσωπευτικά έργα 
του κορυφαίου ζωγράφου 
Παύλου Σάμιου, που συ-
νοδεύονται από μια ομάδα 
πολλαπλών συνθέσεων 
μοναδικής πνοής που δια-
τρέχουν όλη τη πορεία του 
αλησμόνητου ζωγράφου 
με τίτλο «Ζωή στην Τέχνη», 
καλωσορίζει τα Χριστού-
γεννα και τις γιορτές το 
ARTWORX, στον 1ο όροφο 
της οδού Κολοκοτρώνη, 
στην Κηφισιά.

Η Μαρία Ξανθάκου και 
η Ιζαμπέλα Φράνσες, 

εναρμονισμένες με το 
πνεύμα των ημερών, επέ-
λεξαν για πρώτη φορά μι-
κρά έργα τέχνης με τη ζε-
στασιά, την ανθρωπιά και 
την υψηλή αισθητική του 
Παύλου Σάμιου.  

Μεταξοτυπίες υψηλής 
ποιότητας, μικρής αρίθμη-
σης, επιτραπέζια πλεξι-
γκλάς με τα αγαπημένα 
ερωτικά θέματα του Παύ-
λου Σάμιου, μικρογλυπτά 

που θα γίνουν μέρος της 
ζωής σας, και ακόμα κε-
ραμικά, κοσμήματα και 
μαντήλια που δεν θα απο-
χωριστείτε ποτέ, ακόμα 
ένα ρόδι-γούρι σχεδια-
σμένο για τη νέα χρονιά, 
καθώς και ένα ημερολόγιο 
που θα συνοδεύσει την 
καθημερινότητά σας το 
2024 με χαρακτηριστικές 
σκηνές από την παλέτα του 
ζωγράφου.

Ο ιστορικός τέχνης 
Γιώργος Μυλωνάς, μετα-
ξύ άλλων, αναφέρει για 
την έκθεση του Παύλου 
Σάμιου:  

«Καθώς έζησε στο Πα-
ρίσι τις σύγχρονές του 
πρωτοποριακές τάσεις, 
μπόρεσε να προσεγγίσει 
διαφορετικές μεθόδους 
δημιουργίας και να ανα-
πτύσσει ένα διαφορετικό 
τρόπο θεώρησης του έρ-
γου τέχνης...».

Η έκθεση θα διαρκέσει 
έως τις 31 Ιανουαρίου 
2024. 

Στο στιγμιότυπο, με φό-
ντο τα έργα του Παύλου 
Σάμιου, η Μαρία Ξανθά-
κου, η υπουργός Νίκη Κε-
ραμέως και η Ιζαμπέλα 
Φρανσές.

ΧΡΙΣΤΟYΓΕΝΝΑ ΜΕ ΤΟΝ ΠΑΥΛΟ ΣΑΜΙΟ (1948-2021)

«Ζωή στη Τέχνη»

Το πρώτο γούρι 
του 2024 
στο ARTWORX

Στο ARTWORX στη Κηφισιά, τέλη Νο-
εμβρίου 2023, η κοσμηματοποιός Πω-
λίνα Σαπουνά - Έλλις παρουσίασε το 
γούρι της για το 2024 με θέμα τη μέλισ-
σα το σύμβολο της εργατικότητας.  Γεν-
νημένη στη Χαϊδελβέργη, σπούδασε 
αρχαιολογία στη Γερμανία, τι άλλο θα 
μπορούσε να σπουδάσει, αφού είναι 
ανηψιά των αρχαιολόγων Γιάννη Σα-
κελλαράκη και της συζύγου του Έφης 
Σαπουνά, δύο θρύλων των ανασκαφών 
της Μινωϊκής Κρήτης.

Η μέλισσα, το υπέροχο γούρι για το 
2024 είναι εμπνευσμένο από το χρυσό 
μινωϊκο κόσμημα «Μέλισσα των Μαλί-
ων» 1800-1700 π.Χ.

Κηφισιώτικα Bazaar

 Οι εθελόντριες κυρίες της ΕΛΕΠΑΠ (Ελληνική Εται-
ρία Προστασίας και Αποκατάστασης Αναπήρων  Προ-
σώπων) έτος ίδρυσης 1937 στο Χριστουγεννιάτικο 
Bazaar που έγινε στον ΑΟΚ (Αθλητικός Όμιλος Κηφι-
σιάς). Ανάμεσά τους η Αγγελική Τριανταφύλλου Πι-
τίδη, η Λουκία Κεφαλογιάννη και η Άννα Μαραβέα. 

 Στους χώρους 
του Μουσείου Φυ-
σικής Ιστορίας Γου-
λανδρή στην Κηφι-
σ ι ά ,  έ γ ι ν ε  τ ο 
CHRISTMAS AT 
T H E  P O P  U P 
PROGECT. Διακρί-
νονται η Λουκία Κεφαλογιάννη και η Ελένη Πετρά 
- Βασιλείου.

 Το καθιερωμένο χριστουγεννιάτικο Bazaar της 
ΧΕΝ που έγινε στο 
χώρο της Γρ. Λα-
μπράκη,  από αρι-
στερά η Ελένη Ζι-
άννη, η πρόεδρος 
Ελένη Πέππα και 
στο κέντρο η Λου-
κία Κεφαλογιάννη.

Εκθέσεις στο Ίδρυμα 
Εικαστικών Τεχνών Τσιχριτζή




